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1. Åben spørgetid (2012-162994) 
 

 

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille 
spørgsmål til lokaludvalget. 

Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål, 
begynder lokaludvalgets ordinære møde.  

 

 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Intet 
 
 
 
 
 
2. Referat og godkendelse af dagsordenen (2012-162995) 
Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af det seneste lokaludvalgsmøde samt godkender 
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.  
 
INDSTILLING OG BESLUTNING 
Formanden indstiller, 

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af det seneste lokaludvalgsmøde  
 

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde  
 
 
PROBLEMSTILLING 
Lokaludvalget skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde. Lokaludvalget skal godkende 
dagsordenen.  
 
LØSNING 
Referat 
Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres. 
 
Dagsorden 
Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret. 
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ØKONOMI 
- 
 
 
VIDERE PROCES 
- 
 
BILAG 
Det seneste referat (udsendt med mail den 25. oktober 2012) 
 
 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 11. oktober 
2012.   
 

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.  
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3. Opfølgning på Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning om udkastet til 
restaurationsplanen (2012-162771) 

Indre By Lokaludvalg skal drøfte opfølgning på Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning den 1. 
November 2012 om udkastet til restaurationsplanen og beslutte eventuelle initiativer. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg drøfter Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning den 1. 
november 2012 om udkast til Restaurationsplan (se beslutningen i afsnittet 
”Problemstilling”) 

2. At Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter hvilke initiativer, lokaludvalget 
skal tage som opfølgning på Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning.  

3. At Indre By Lokaludvalg afsætter 45.000 kr. af 2012-puljemidlerne til 
arrangementer med debatvognen og borgermøder indendørs om de forskellige 
elementer i Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning.  

 

PROBLEMSTILLING 

Kultur- og Fritidsforvaltningen og Bevillingsnævnet havde til Kultur- og Fritidsudvalget indstillet, 
at udvalget overfor Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen skulle anbefale, at udkastet til 
restaurationsplan for Københavns Kommune, som lokaludvalget tidligere har udtalt sig om, 
godkendes. 

I mødet den 1. november 2012 besluttede Kultur- og Fritidsudvalget at udsætte sagen, idet Kultur- 
og Fritidsforvaltningen blev anmodet om at udarbejde et revideret udkast ud fra følgende 
retningslinjer: 
 

 Formålsbeskrivelsen skal være mere klar og ambitøs  

 Der skal arbejdes på at skabe en overskuelig og enkel myndighedsbehandling - i princippet 
een indgang for eksisterende som potentielle restauratører.  

 I forbindelse med udstedelse af bevilling skal der skabes klarhed/krav om ansvaret for 
udearealets (eksempelvis fortov og vej) rengøring og almindelige orden.  

 Der skal arbejdes på at få de kommunale forvaltninger, som har relation til restaurationer, til 
i fællesskab med Politiet at udøve opsøgende, vejledende og kontrollerende virksomhed.  

Øvrige forhold: 

 Planen skal tilstræbes at være i overensstemmelse med kommuneplanen  
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 Der skal stadigvæk være kl. 5 tilladelser  

 Restaurationsplanen skal revideres mindst een gang i hver kommunal valgperiode  

 Der fremsættes i den nuværende periode et forslag til BR om Bevillingsnævnets 
sammensætning fra den 1. januar 2014, der indebærer, at alle de BR-udpegede skal være 
medlemmer af BR  

 Der udarbejdes et overblik over de eksisterende bevillingers geografiske udbredelsesgrad og 
tæthed, anvendelsesgrad og udløb  

 Muligheden for at genbehandle alle bevillinger skal belyses - sammen med muligheden for 
at stille krav der imødekommer at man kan miste sin bevilling igen hvis ikke man lever op 
til samarbejdet.  

 

LØSNING 

Formandskabet foreslår, at lokaludvalget drøfter Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning samt hvilke 
initiativer, lokaludvalget skal tage som opfølgning på Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning.  

Formandskabet foreslår arrangementer med debatvognen og borgermøder indendørs. Indholdet i 
aktiviteterne må være opfølgning og debat om de temaer, der er nævnt i Kultur- og Fritidsudvalgets 
beslutning. 

 

ØKONOMI 

Formandskabet foreslår, at Indre By Lokaludvalg afsætter 45.000 kr. af 2012-puljemidlerne til 
arrangementer med debatvognen og borgermøder indendørs om de forskellige elementer i Kultur- 
og Fritidsudvalgets beslutning. Beløbet vil kunne dække udgifterne til mindst tre arrangementer i 
2012. 

 

 

VIDERE PROCES 

Afhænger af lokaludvalgets drøftelse og beslutninger. 

 

BILAG 

Intet 
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INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
1. Lokaludvalget drøftede Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning den 1. november 2012 om 

udkast til Restaurationsplan 

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Kultur- og Fritidsudvalget og 
Bevillingsnævnet at lokaludvalget forudsætter, at udkastet til en revideret restaurationsplan 
kommer i offentlig høring og at lokaludvalget er parat til at stå for borgerdialog i den 
forbindelse. Endvidere, at man i restaurationsplanen medtager krav om et tilstrækkeligt antal 
mobile toiletter ved udendørsarrangementer.  
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4. Dispensation til Natklubskib - høringssvar (2012-162306) 
Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om dispensation til et natklubskib ved Christians 
Brygge. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og 
Miljøforvaltningen om dispensation til et natklubskib ved Christians Brygge, 
som fremgår af løsningsafsnittet. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Teknik- og Miljøforvaltningen har sendt lokaludvalget en naboorientering om forlængelse af 
dispensationen til placering af skibet ”Spektrum” ved kajplads 114 og 115 på ejendommen Christians 
Brygge 23 med svarfrist den 23. november 2012. 

 

 

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget sender følgende til Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og 
Miljøudvalget: 
 
”Teknik- og Miljøforvaltningen har den 29. oktober 2012 sendt Indre By Lokaludvalg en 
naboorientering om forlængelse af dispensationen til placering af skibet ”Spektrum” ved kajplads 114 
og 115 på ejendommen Christians Brygge 23 med mulighed for at kommentere på sagen senest den 23. 
nNovember 2012. 
 
Det fremgår af orienteringen, at der er søgt om tilladelse indtil den 31. marts 2013 og at skibet 
hovedsageligt skal anvendes til natklub, men at der også vil blive afholdt koncerter af forskellig art. 
Endvidere, at en placering af skibet det pågældende sted ikke vil være i 
overensstemmelse med lokalplan ”Bryghusgrunden”, hvorfor det vil kræve en dispensation fra 
lokalplanen, hvilket forvaltningen kan anbefale. 
 
Borgerdialog 
Indre By Lokaludvalg har med annoncering i et lokalt medie samt med opslag på lokaludvalgets 
hjemmeside gjort borgerne opmærksom på muligheden for at kommentere på sagen. XX borgere har 
benyttet sig af muligheden. Se kommentarerne i det vedlagte dokument.  
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Lokaludvalgets holdning 
Lokaludvalget mener, at nattelivet i Indre By har nået et mætningspunkt. Ingen, hverken kommunen 
som helhed eller borgerne og erhvervene i Indre By, vinder noget ved, at dispensationen til 
natklubskibet forlænges.  
 
Skibet ligger tæt på beboelse, så det er uforståeligt, at forvaltningen fortsætter med at tilsidesætte 
beboernes interesser til fordel for en erhvervsdrivende, der ikke er hjemmehørende i kommunen. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Bent Lohmann, 
Formand” 

 

ØKONOMI 

Intet 

 

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og 
Miljøforvaltningen og til Teknik- og Miljøudvalget. 

 

BILAG 

Høringsmaterialet 

 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Godkendt.  
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5. Lokalplansagen "St. Kongensgade 73" - høringssvar (2012-160053) 
Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til et høringssvar om oplægget til lokalplanforslaget ”St. 
Kongensgade 73”. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret om oplægget til 
lokalplanforslaget ”St. Kongensgade 73”, der fremgår af løsningsafsnittet. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Teknik- og Miljøforvaltningen har med svarfrist den 8. november 2012 bedt lokaludvalget om et 
høringssvar om oplægget til lokalplanforslaget ”St. Kongensgade 73”.  

Anledningen til sagen er et projekt om at tilføje fjerde og femte sal på det eksisterende hus på 
adressen St. Kongensgade 73.. Derudover ønskes der opført tagterrasse på husets tagetage.  
Bebyggelsen vil derefter fremstå i fem etagers højde plus tagterrasse. 

 

 

LØSNING 

Bent Frystyk har skrevet et udkast til høringssvar, som formanden kan tilslutte sig: 

”Teknik- og Miljøforvaltningen har med svarfrist den 8. november 2012 bedt lokaludvalget om et 
høringssvar om oplægget til lokalplanforslaget ”St. Kongensgade 73”.  

Borgerdialog 

Lokaludvalget har ved annoncering og med flyers i kvarteret bedt borgerne kommentere på sagen 
på lokaludvalgets hjemmeside. XX har svaret. Kommentarer er vedlagt. 

Lokaludvalgets holdning 

Det fremgår af høringsmaterialet, at ”Lokalplanen har til formål at sikre den arkitektoniske kvalitet, 
da der er ønske om at bygge i et kulturhistorisk betydningsfyldt miljø”. 
 
Det er netop dette formål, som Indre By Lokaludvalg ikke finder tilstrækkelig tilgodeset med det 
foreliggende projektforslag. 
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Lokalplangrunden er som nævnt i lokalplanforslaget beliggende over for Marmorkirken, i Indre By, 
i et kvarter, der er præget af Store Kongensgades handels- og kulturliv til den ene side og et 
sekundært erhvervs- og boligliv i de bagvedliggende gårdhuse.  
 
Ejendommen fremstår i dag som et fire fags hus i kun tre etager plus saddeltag med kviste. De 
omkringliggende ejendomme fra 1880 er opført i fem etager, og det er karakteristisk for gaden, at 
den rummer mange forskelligartede bygninger samt en høj variation i facadeudtryk. 
 
Med den foreslående udbygning ønskes ejendommen tilføjet to ekstra etager, hvilket vil bringe 
ejendommens højde næsten på niveau med naboejendommene og dermed skjule de gamle (og 
grimme) murflader på naboejendommene. 
 
Da ejendommens facade er dårligt vedligeholdt, ønskes facaden renoveret, således at den - efter det 
foreliggende skitsemæssige materiale - vil komme til at ligne den moderne facade på den 
modstående hjørneejendom, benævnt ”Tietgens Ærgrelse”. Denne ejendom er bygget for få år siden 
klods op ad tre 1700-tals ejendomme (Store Kongensgade 78-84), og falder i æstetisk henseende 
ikke godt ind i bybilledet. 
 
Det er der desværre også andre bygninger, der ikke gør. Her kan nævnes den tidligere politistation i 
Store Kongensgade 100, som opførtes i 1968 af arkitekt Alex Poulsen, og som både arkitektonisk 
og æstetisk passer særdeles dårligt ind i husrækken med gamle bygninger, herunder den fredede 15- 
fags gård i nummer 108, opført i 1765-69.   
 
Indre By Lokaludvalg finder, at det, jf. ovennævnte formål, er særdeles vigtigt, at det eksisterende 
bybillede ikke skæmmes af nye eller renoverede bygninger, som i arkitektonisk henseende falder 
helt uden for det eksisterende bybillede dog med skyldig hensyn til de krav, der stilles til en 
moderne bygning.  
 

Indre By Lokaludvalg ønsker, at der ved udarbejdelsen af det endelige projektforslag stilles krav 
om, at facaden udformes, således at den i æstetisk henseende passer bedre ind i den eksisterende 
husrække af gamle 1800-tals bygninger, end det foreliggende projektudkast lader formode. 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

formand” 

 

ØKONOMI 

Intet. 
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VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og 
Miljøforvaltningen. 

Det fremgår af høringsmaterialet, at lokalplanforslaget forventes at blive forelagt Teknik- og 
Miljøudvalget før jul. 

 

BILAG 

Høringsmaterialet 

 
 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Godkendt med følgende tilføjelser: 

1. På forslag fra Gunna Starck føjes følgende ind i høringssvaret: ”Lokaludvalget finder 
baggrunden for projektet besynderlig. At en bygherre forkøber sig på et hus, der viser sig at 
være i dårlig stand og derfor dyrt at renovere, er ikke noget, man skal kompenseres for med 
tagetage, ekstra etagemeter og en højere bebyggelsesprocent.” 

2.  På forslag fra Susan Leth Svensson stilles der spørgsmål i høringssvaret om årsagen til, at 
man vil tillade omvendte dannebrogsvinduer i ejendommen. 

3. På forslag fra Bent Lohmann beder lokaludvalget i høringssvaret om, at stadsarkitekten 
orienterer Teknik- og Miljøudvalget om, hvordan byggeriet passer ind i det eksisterende 
bybillede og om, hvordan stadsarkitekten principielt ser på ønsker om nybyggeri i gader 
med eksisterende, god arkitektur.  

4. På forslag fra Steen Juhl Olesen slås det i høringssvaret fast, at der ikke er tale om en 
ombygning, men om en nybygning. 

 
Protokolbemærkning fra Eskild Dahl Pedersen: ”Med projektet går man fra en arkitektur, der ikke 
duer, til en anden arkitektur, der ikke duer, så derfor er projektet lige meget.”  
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6. Dispensation fra lokalplan "Kvæsthusbroen" - høringssvar (2012-162303) 
Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om dispensation fra lokalplan "Kvæsthusbroen". 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og 
Miljøforvaltningen om dispensation fra lokalplan "Kvæsthusbroen, som 
fremgår af løsningsafsnittet. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Teknik- og Miljøforvaltningen har med svarfrist den 9. november 2012 udsendt en naboorientering 
om dispensation fra lokalplan "Kvæsthusbroen". 

I overensstemmelse med lokalplanen skal der etableres en tre-etagers underjordisk parkeringskælder 
under Kvæsthusmolen. På overfladen er der blandt andet forslag om at opsætte 10 pavilloner til 
caféer, billetsalg til kanalrundfarter, elevatortårn, scenetårn mv. Pavillonerne afviger fra den 
gældende lokalplan med hensyn til placering, areal og højder. 

 

 

LØSNING 

I udgangspunktet foreslår formandskabet, at lokaludvalget sender nedenstående høringssvar, men 
inden en beslutning træffes, ønsker formandskabet, at lokaludvalget debatterer, hvad man synes om 
placeringen af de mange pavilloner samt om at et scenetårn sidestilles med en pavillon. 

 

Forslag til høringssvar 

Teknik- og Miljøforvaltningen har med svarfrist den 9. november 2012 udsendt en naboorientering 
om dispensation fra lokalplan "Kvæsthusbroen". 

 

Borgerdialog 

Lokaludvalget har med annoncering i Cityavisen og med opslag i kvarteret gjort borgerne 
opmærksomme på muligheden for at kommentere på sagen på lokaludvalgets hjemmeside. XX 
borgere har benyttet sig af muligheden. Deres kommentarer er vedlagt. 
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Lokaludvalgets holdning 

Lokaludvalget har ingen bemærkninger til sagen. 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

formand” 

 

 

ØKONOMI 

Intet 

 

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og 
Miljøforvaltningen. 

 

BILAG 

Høringsmaterialet 

 
 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
På forslag fra Gunna Starck og Eskild Dahl Pedersen bemyndigede lokaludvalget formanden til at 
sende forvaltningen og Teknik- og Miljøudvalget et høringssvar om,  

- at lokaludvalget mener, at udformningen af Kvæsthusmolen er et anliggende for alle 
københavnere, hvorfor projektet bør debatters offentligt og hvorfor der bør træffes en 
politisk og ikke en administrativ beslutning om dispensationen.  
 

- at lokaludvalget er parat til at bistå forvaltningen vedrørende borgerdialog om sagen 
 

- at lokaludvalget undrer sig over formålet med scenetårnet, der indgår i projektet for 
Kvæsthusmolen. 
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7. Metro til Nordhavnen - høringssvar (2012-162256) 
Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om forslag til kommuneplantillæg ”Metro til 
Nordhavn”.  

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Økonomiforvaltningen 
om forslag til kommuneplantillæg ”Metro til Nordhavn”, som fremgår af 
løsningsafsnittet. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Økonomiforvaltningen har sendt forslag til kommuneplantillæg ”Metro til Nordhavn” med VVM-
redegørelse og miljøvurdering i høring med svarfrist den 30. november 2012. 

Forslaget til kommuneplantillæg muliggør, at der kan etableres en metro til Nordhavn i boret tunnel 
samt højbane, med en underjordisk station ved Nordhavn Station og en overjordisk station ved 
Orientkaj.  

VVM-redegørelse og miljøvurdering er baseret på, hvordan miljøet vil blive påvirket under 
anlægsarbejderne og når metroen er sat i drift. Der er desuden foretaget en vurdering af eventuelle 
konsekvenser af ikke at etablere metro til Nordhavn, ligesom der er redegjort for undersøgte 
alternativer.  

 

 

LØSNING 

Peter Raben foreslår nedenstående høringssvar, som formanden kan tilslutte sig, idet han har tilføjet 
afsnittet om borgerdialog: 

 

”Økonomiforvaltningen har med svarfrist d. 30. november 2012 bedt om lokaludvalgets 
bemærkninger i forbindelse med offentlig høring om forslag til kommuneplantillæg med VVM-
redegørelse og miljøvurdering af metro til Nordhavn. 
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Borgerdialog 

Lokaludvalget vil med annoncering i et lokalt medie bede borgerne kommentere sagen på 
lokaludvalgets hjemmeside. Borgerne gives mulighed for at kommentere den på sagen frem til den 
23. november 2012. Borgernes kommentarer sendes derefter uredigeret og ukommenteret til 
forvaltningen. 

 

Lokaludvalgets holdning 

Indre By Lokaludvalg finder det vigtigt at mindske gener ved anlægsarbejdet mest muligt. Den del 
af anlægsarbejderne, der foregår inden for Indre By Lokaludvalgs område, omfatter ikke 
arbejdspladser over jorden, hvorved støjgener må formodes og forventes at være af meget 
begrænset karakter og primært skyldes arbejdstog i tunnelrøret. Denne og eventuelle andre former 
for støj må mindskes mest muligt.  

Ejendomme beliggende over selve linjeføringen for metroen kan under borearbejdet blive berørt af 
vibrationer, ligesom – midlertidig - sænkning af grundvandsspejlet må formodes at kunne 
forekomme. Disse forhold må nøje overvåges, og gener eller skader på ejendomme må forhindres, 
herunder sætningsskader.  

Det må ligeledes nøje undersøges, om sænkning af grundvandsspejlet ved såvel dette byggeri som 
det igangværende byggeri af Cityringen kan have afledte effekter og påvirke bygninger, kloakker og 
andre installationer i hele kvarteret omkring de to metro-byggerier. Det er således ikke tilstrækkeligt 
alene at foretage registreringer og målinger på bygninger inden for en afstand af 50 meter og 200 
meter for særlige ejendomme. Denne zone bør udvides, og alle registreringer og måledata må stilles 
til rådighed for ejerne af de berørte ejendomme. 

Indre By Lokaludvalg finder det meget positivt, at anlægsarbejdet forventes at foregå på en sådan 
måde, at udgravet jord og andet materiale transporteres bort - til brug som opfyld ved udvidelsen af 
Nordhavn - via tunnelrøret og ikke på lastbiler.  

Lokaludvalget skal derfor stærkt anbefale, at anlægsarbejdet tilrettelægges på en måde, så mest 
muligt at det materiale, der ved anlægget af Cityringen via tunnelarbejdspladsen i Sortedams Sø 
skal transporteres bort som opfyld i Nordhavnen ligeledes transporteres via Nordhavnslinjens 
tunnelrør. Det vil mindske den omfattende lastbiltrafik til og fra tunnelpladsen i Sortedams Sø til 
gavn for både miljøet, trafiksikkerheden og fremkommeligheden. 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

formand” 
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ØKONOMI 

Intet. 

 

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på bliv hørt-portalen. 

 

BILAG 

1. Høringsfolder 

2. Forslag til kommuneplantillæg 

3. VVM-redegørelsen, det ikke-tekniske resumé 

Se også http://blivhoert.kk.dk/hoering/metro-til-nordhavn 

 

INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Godkendt med følgende ændringer:  

1. På forslag fra Ole Benny Nielsen indsættes ”Det kunne være ønskeligt at”, hvor 
høringssvaret omtaler forhold vedrørende Cityringen, der er vedtaget: 

Det kunne være ønskeligt med en undersøgelse af, må ligeledes nøje undersøges, om 
sænkning af grundvandsspejlet ved såvel dette byggeri som det igangværende byggeri af 
Cityringen kan have afledte effekter og påvirke bygninger, kloakker og andre installationer i 
hele kvarteret omkring de to metro-byggerier og at zonen for registreringer og målinger på 
bygninger udvides. inden for en afstand af 50 meter og 200 meter for særlige ejendomme. 
Denne zone bør udvides, og Det kunne også være ønskeligt, at alle registreringer og 
måledata må stilles til rådighed for ejerne af de berørte ejendomme. 

2. På forslag fra Kjeld A. Larsen indsættes ”klimaet” som en begrundelse for at mindske 
lastbiltrafik til og fra tunnelpladsen:  
Det vil mindske den omfattende lastbiltrafik til og fra tunnelpladsen i Sortedams Sø til gavn 
for både miljøet, klimaet, trafiksikkerheden og fremkommeligheden. 
 

3. På forslag fra Bent Lohmann orienteres Østerbro Lokaludvalg om Indre By Lokaludvalgs 
høringssvar og om, at Indre By Lokaludvalg ikke har haft borgerdialog om denne sag, da 
man forudsætter at Østerbro Lokaludvalg står for den opgave. 

 

  

http://blivhoert.kk.dk/hoering/metro-til-nordhavn
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8. Borgerdialog om metrobyggepladser (2012-162987) 
Indre By Lokaludvalg skal afsætte midler til borgerdialog vedrørende metrobyggepladser samt 
beslutte lokaludvalgets rolle i forhold til borgere, der måtte føle sig generet af metrobyggeriet. 
 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
 

1. at Indre By Lokaludvalg afsætter 35.000 kr. af puljemidlerne til tre 
borgerdialogarrangementer vedrørende metrobyggepladserne; ved Sortedams 
Sø, ved Marmorkirken og ved Gammel Strand, jf. løsningsafsnittet. 

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger mindst to tovholdere til hvert arrangement. 
3. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter sin rolle i forhold til borgere, der 

føle sig  generet af metrobyggeriet. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget besluttede i mødet den 11. oktober 2012 at holde dialogmøder ved 
metrobyggepladserne, men afsatte ikke midler til det. 
 
Metrogruppen har holdt møde med Metroselskabet og forudser, at der det næste års tid kan være 
behov for, at lokaludvalget informerer og bistår borgerne med hvilke rettigheder, de har vedrørende 
støjgener mv., og løbende følger udviklingen, formidler klager og går i dialog med Metroselskabet 
og kommunen. Endvidere, at lokaludvalget løbende må følge belysningsforhold, 
tilgængelighedsforhold og trafikafvikling omkring metrobyggepladserne og efter behov tage 
problemer op over for Metroselskabet og de relevante myndigheder. 
 

LØSNING 

Borgerdialog 

Formanden foreslår, at lokaludvalget holder tre debatvognsarrangementer i december måned, hvor 
lokaludvalget bistået af Metroselskabet og Teknik- og Miljøforvaltningen orienterer borgerne om 
forholdene omkring metrobyggepladserne det kommende års tid, samt taler med borgerne om de 
problemer, de forventer, samt om deres forslag til at få mindsket generne. Formanden foreslår, at 
arrangementerne holdes ved Sortedams Sø, ved Gammel Strand og ved Marmorkirken. 
Lokaludvalget benytter lejligheden til også at fortælle om lokaludvalgets virke. Ved 
arrangementerne serveres suppe.  
 
Arrangementerne annonceres i et lokalt medie samt med opslag omkring de nævnte 
metrobyggepladser. 
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Lokaludvalgets rolle 

Metrogruppen har af Metroselskabet fået en status på metrobyggeriet i Indre By: De støjende dele 
af Metrobyggeriet går i Indre By i gang her i slutningen af i år eller starten af næste år og vil vare 
frem til efteråret 2013 og i nogle tilfælde længere. Der er fastsat byggeperioder for hver enkelt 
byggeplads.  
 
Borgere, der er genereret af støjen, skal henvende sig til Ekspropriationskomiteen, hvis de ønsker 
genhusning, men komiteen har allerede ud fra estimeringer i VVM-redegørelsen vurderet, hvor der 
kan blive tale om genhusning.  
 
Metrogruppen forventer, at støjen fra metrobyggeriet bliver forholdsvis høj i længere perioder og 
også højere end grænseværdien, men at Metroselskabet vil henholde sig til, at det er det 
gennemsnitlige støjniveau, der er afgørende. I den forbindelse forventer Metrogruppen, at der kan 
være behov for at informere borgerne og herunder at informere borgerne om deres rettigheder.  
 
Formanden mener, at lokaludvalget kan informere borgerne på et generelt niveau om byggeperioder 
og om hvem, man skal henvende sig til i tilfælde af gener. Endvidere, at lokaludvalget løbende skal 
vurdere, at kommunen og Metroselskabet løser deres informationsopgave tilfredsstillende. 
Lokaludvalget kan basere vurderingerne ud fra de henvendelser fra borgerne, som lokaludvalget 
måtte modtage. 
 
Formanden mener ikke, at lokaludvalget kan påtage sig at bistå borgerne om deres rettigheder 
vedrørende støjgener og heller ikke formidle enkeltstående klager til Metroselskabet og kommunen. 
Men lokaludvalget kan bede Metroselskabet om jævnligt at orientere om klagernes omfang og 
karakter, så lokaludvalget kan reagere, hvis det samlede billede viser, at der er generelle 
problemstillinger at tage op.  
 
For så vidt angår belysningsforhold, tilgængelighedsforhold og trafikafvikling kan lokaludvalget 
efter behov tage problemer op over for Metroselskabet og de relevante myndigheder. 
 
Metrogruppen har aftalt med Metroselskabet at mødes jævnligt i 2013. Lokaludvalget vil på den 
baggrund kontinuerligt skulle drøfte forholdene omkring metrobyggepladserne og kan ud fra 
aktuelle oplysninger beslutte eventuelle tiltag. 
 
Støjmåler 

Formanden drøfter med Miljøpunkt Indre By-Christianshavn behovet for at indkøbe en støjmåler, 
som kan udlånes til borgerne.  
 
 
ØKONOMI  
Lokaludvalget afsætter 35.000 kr. til tre borgerdialogarrangementer vedrørende 
metrobyggepladserne; ved Sortedams Sø, ved Marmorkirken og ved Gammel Strand. 
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VIDERE PROCES 

De udpegede tovholdere planlægger sammen med sekretariatet de tre debatvognsarrangementer. 
Tovholderne beslutter, hvornår arrangementerne skal finde sted. 
Formanden orienterer kommunen og Metroselskabet om, hvordan lokaludvalget ser sin rolle i den 
forestående byggeperiode. 
 
På lokaludvalgets hjemmeside vil der blive indsat henvisninger til steder på Metroselskabets og 
kommunens hjemmesider, hvor der orienteres om metrobyggeriet og vejledes om, hvordan man skal 
forholde sig i tilfælde af gener fra byggeriet. 
 

INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
1. Lokaludvalget drøftede sin rolle i forhold til borgere, der føler sig generet af metrobyggeriet. 
2. Lokaludvalget besluttede, at der skal være en klagevejledning vedrørende gener fra 

metrobyggeriet på lokaludvalgets hjemmeside. 
3. Lokaludvalget besluttede, at lokaludvalget skal være repræsenteret på Metroselskabets 

dialogmøder med borgerne i Indre By. 
4. Lokaludvalget besluttede at bede Miljøpunkt Indre By-Christianshavn og sekretariatet om et 

oplæg vedrørende støjmåler, som borgerne skal kunne låne i Miljøpunktet. Oplægget 
behandles i lokaludvalgets møde den 13. december 2012. 

5. Lokaludvalget besluttede at bede formanden undersøge, om indsatsen i forhold til gener fra 
metrobyggeriet kan koordineres med Østerbro Lokaludvalg, Nørrebro Lokaludvalg, 
Vesterbro Lokaludvalg om instanser i Frederiksberg Kommune, svarende til lokaludvalg. 
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9. Cykelstien langs Øster Søgade (2012-162988) 
Indre By Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen om forholdene 
på cykelstien i Øster Søgade langs metrobyggepladsen i Sortedams Sø. 
 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
 

1. at Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og 
Miljøforvaltningen om forholdene på cykelstien i Øster Søgade langs 
metrobyggepladsen i Sortedams Sø, der fremgår af løsningsafsnittet. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

En borger har henvendt sig til lokaludvalget om cykelstien i Øster Søgade langs metrobyggepladsen 
i Sortedams Sø. Borgeren skriver: ”I forbindelse med metrobyggeriet er der oprettet en ca. 1 1/2 til 2 
m bred cykelsti mellem et trådhegn og cementklodser, delvist ude på kørebanen. På denne cykelsti 
færdes motionister og gående i begge retninger, samt cyklister i en retning. Dette afstedkommer 
livsfarlige situationer. Jeg havde håbet den ny bro over Sortedammen ville afhjælpe problemet. Det 
ser ikke ud til at være tilfældet. Noget må gøres, men af hvem. Har kommunen et ansvar?” 
 

 

LØSNING 

Metrogruppen har talt med Metroselskabet om problemet. Peter Raben foreslår, at lokaludvalget 
henvender sig til Teknik- og Miljøforvaltningen om sagen. Formanden foreslår, at det sker med 
følgende brev: 
 
”En borger har henvendt sig til Indre By Lokaludvalg om cykelstien i Øster Søgade fra Lille 
Triangel og ned mod Bordings Friskole langs metrobyggepladsen i Sortedams Sø. 
Her er der til tider kaotiske tilstande, da et midlertidigt hegn har flyttet cykelstien delvist ud på 
kørebanen og fjernet fortovet. Selv om der skiltes om, at gående skal gå over på det modsatte 
fortov, går/løber mange fortsat på cykelstien og skaber fare for kollision. 
 
Metroselskabet har overfor lokaludvalget oplyst, at det midlertidige hegn nok ville være der hen til 
omkring marts måned, og at politiet skal overvåge, at færdslen foregår efter reglerne, men 
lokaludvalget formoder, at politiet ikke har ressourcer til en sådan opgave.  
 
Lokaludvalget foreslår derfor forvaltningen, at der på den omtalte strækning også etableres en 
midlertidig gangsti, så cyklister og fodgængere/løbere har hver deres sti. Gangstien skal være så 
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bred, at fodgængere og løbere kan være der uden at genere hinanden. Det betyder, at vejbanen på 
strækningen må indskrænkes, hvilket må være muligt med en ensretning af trafikken. 
   
Lokaludvalget beder derudover forvaltningen være opmærksomme på, at den nye gangbro over 
Sortedams Sø gør, at nogle cyklister tager turen ad grusstien langs med søen fra Fredens Bro, fordi 
de så kan køre ned ad en rampe og hen til broen - til gene for de gående på grusstien, der ikke 
længere kan færdes i fred. 
 
Med venlig hilsen 
 
Bent Lohmann, 
formand” 
 

 

ØKONOMI 

Intet. 

 

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har besluttet henvendelsen, sender sekretariatet den til Teknik- og 
Miljøforvaltningen. 
 

BILAG 

Intet 

 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Godkendt.  
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10. Udskydelse af cykelstier (2012-162304) 
Indre By Lokaludvalg skal beslutte et brev til Teknik- og Miljøudvalget, om hvordan den trafikale 
situation til broen over Inderhavnen løses. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og 
Miljøudvalget, om udskydelsen af cykelstierne til broen over Inderhavnen 
løsen, som fremgår af problemstillingen. 

 

PROBLEMSTILLING 

I følge budgetaftalen for 2013 udsættes anlæggene af cykelstierne på Bremerholm, i Gothersgade og 
i Nyhavn fra 2013 til 2014. Broen over Inderhavnen forventes at stå færdig i 2013. 

Formandskabet frygter, at anlæg af cykelstierne trækkes i langdrag, som man har set det ved 
Fisketorvsbroen. 
 

LØSNING 

Formandskabet foreslår, at lokaludvalget sender følgende brev til Teknik- og Miljøudvalget: ”I 
følge budgetaftalen for 2013 udsættes anlæggene af cykelstierne på Bremerholm, i Gothersgade og i 
Nyhavn fra 2013 til 2014. Broen over Inderhavnen forventes at stå færdig i 2013. Lokaludvalget 
frygter, at anlæg af cykelstierne trækkes i langdrag, som man har set det ved Fisketorvsbroen. 

Lokaludvalget beder derfor om en redegørelse for, hvordan man vil løse den trafikale situation på 
Gammelholm, omkring Kongens Nytorv og i Gothersgade og i Bremerholm, når broen over 
Inderhavnen står færdig. 

ØKONOMI 

Intet. 

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har besluttet brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøudvalget. 

BILAG 

Uddrag af budgetaftalen: Udskudte anlægsprojekter 

 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Godkendt. 
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11. Opfølgning på lokaludvalgenes trafikkonference (2012-160075) 
Indre By Lokaludvalg skal drøfte opsamlingen på lokaludvalgenes trafikkonference den 6. oktober 
2012. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg drøfter opsamlingen på lokaludvalgenes 
trafikkonference den 6. oktober 2012. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Miljøpunkt Indre By-Christianshavn stod for en Grøn mobilitetskonference den 6. oktober 2012 for 
lokaludvalgene i kommunen. Temaerne for gruppearbejdet på konferencen blev valgt ud fra temaer 
og problemstillinger, der gik igen i det indsendte materiale fra lokaludvalgene. 

I det vedhæftede notat er forslag fra repræsentanter fra de deltagende lokaludvalg oplistet. I 
opsamlingen fra konferencen er nævnt en række bud på, hvad man kan arbejde videre med.  

”Konferencen kan fungere som et godt input til helhedstænkningen i Københavns Kommune. 
Blandt andet ved vi, at Trængselskommissionen søger input. 

Bud på en opsamling: 

- Helhedstænkning 

- Trafik 

- Sundhed 

- Forandringer til at forebygge/forandre til måder der ikke 

- Byforgrønnelse 

- Beskæftigelse 

- Lokale løsninger - der kobler sig til hyppighed - ex små el-busser 

- Det grønne - kobling til CO2 regnskab 

- Transport mellem metro og der hvor der ikke er metro: Der er behov for en plan, der forholder sig 
til at der også er trafik udover den der bruger metroen.  

- Få talt med KK om Bynet 2018 - den offentlige trafik mellem metrostationerne.” 
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LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter notatet med henblik på at få konkretiseret, hvad der er 
interessant for Indre By Lokaludvalg at arbejde videre med. Det skal være temaer og opgaver, som 
lokaludvalget ikke i forvejen arbejder med.  

Det vil i første omgang være Byudviklingsgruppen, som skal arbejde med de temaer og opgaver, 
som lokaludvalget vælger ud. 

 

ØKONOMI 

Intet. 

 

VIDERE PROCES 

Afhænger af drøftelsen. 

 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Lokaludvalget drøftede opsamlingen fra lokaludvalgenes trafikkonference den 6. oktober 2012. 

På forslag fra Kjeld A. Larsen vil formanden bede de øvrige lokaludvalg melde en repræsentant ind 
til en arbejdsgruppe, som kan arbejde videre med trafikspørgsmål på tværs af lokaludvalgene. 

På forslag fra Kjeld A. Larsen vil formanden bede de Miljøpunkt Indre By-Christianshavn 
udarbejde et katalog over trafikprojekter på tværs af bydelsgrænser; dette på baggrund af 
fremlæggelserne på trafikkonferencen. 

På forslag fra Kjeld A. Larsen vil lokaludvalget i et senere møde drøfte og beslutte en 
politikerhøring om trafikspørgsmål forud for kommunalvalget i november 2013. 

På forslag fra Marietta Bonnet vil formanden foreslå de øvrige lokaludvalg at der senere holdes 
endnu en trafikkonference og at arrangementet går på tur blandt lokaludvalgene og/eller 
miljøpunkterne. 
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12. Skulptur til pladsen ved Vartov (2012-160067) 
Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar vedrørende placering af skulpturen ”Talerstol” på 
pladsen ved Vartov. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg beslutter at bemyndige formanden til at svare Teknik- 
og Miljøforvaltningen, at pladsen ved Vartov bør færdiggøres og blive brugt i 
nogen tid, før man træffer en beslutning om, hvorvidt skulpturen ”Talerstol” 
passer til pladsen, jf. løsningsafsnittet. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Ny Carlsbergfondet har tilbudt Københavns Kommune Hein Heinsens stedsspecifikke skulptur 
”Talerstol” som gave til opstilling på pladsen ved Vartov. Ud over kunstværkets rent æstetiske 
funktion vil det kunne anvendes i praktisk øjemed som talerstol ved møder og lignende 
arrangementer. 

Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt lokaludvalget om et høringssvar om sagen senest den 9. 
november 2012. 

 

LØSNING 

Sagen har været drøftet på mail blandt de områdeansvarlige, Steen Juhl Olesen, Marietta Bonnet, 
Gunna Starck og Lis Langsø, men der er ikke konkluderet noget. 

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at svare, at lokaludvalget ønsker, at pladsen bør 
færdiggøres og blive brugt i nogen tid, før man træffer en beslutning om, hvorvidt skulpturen passer 
til pladsen. I svaret vil formanden nævne, at pladsprojektet indeholder en scene, der netop kan 
bruges ved møder og lignende arrangementer. 

 

ØKONOMI 

Intet. 
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VIDERE PROCES 

Formanden og sekretariatet sender svaret, som lokaludvalget godkender, til Teknik- og 
Miljøforvaltningen. 

 

BILAG 

Høringsmaterialet 

 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 

1. På forslag fra Gunna Starck blev formanden bemyndiget til at sende et høringssvar til 
forvaltningen om 
- at lokaludvalget mener, at kommunen skal tage i mod skulpturen og placere den på 

pladsen ved Vartov 
- at lokaludvalget ikke mener, at skulpturen skal placeres midt på pladsen, men placeres 

et sted, hvor taleren kan have en folkemængde foran sig, fx i hjørnet ved Vester 
Voldgade / Lavendelstræde, hvor træerne kan danne baggrund for taleren. 
 

2. På forslag fra Bent Lohmann og Gunna Starck føjes det ind i høringssvaret, at lokaludvalget 
formoder, at pladsens udformning er velovervejet og at lokaludvalget derfor undrer sig over, 
at en nabo til pladsen efterfølgende kan bestemme, at pladsen skal suppleres med en 
skulptur.   
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13. Ressource- og affaldsplanen (2012-161999) 
Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til kommunens ressource- og affaldsplan og Miljøpunkt 
Indre By-Christianshavns høringssvar til planen. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg drøfter og tiltræder høringssvaret fra Miljøpunkt Indre 
By-Christianshavn om kommunens ressource- og affaldsplan – se bilaget. 

2. At hvis Indre By Lokaludvalg har supplerende bemærkninger til høringssvaret, 
bemyndiger lokaludvalget formanden til at sende dem til Teknik- og 
Miljøforvaltningen. 

 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Københavns Kommunes Ressource- og Affaldsplan var i høring den 24. august-19. oktober 2012. 
Miljøpunkt Indre By-Christianshavn har på egne vegne indsendt et høringssvar. 

Med Ressource- og Affaldsplan 2018 har Københavns Kommune udarbejdet en plan, der sætter 
fokus på en bedre udnyttelse af ressourcerne, en højere kvalitet i genanvendelsen og bedre 
muligheder for sortering for borgerne. Affald er ikke bare noget, der skal kasseres, men en 
værdifuld ressource, og derfor har kommunen valgt at kalde planen for en ressource- og affaldsplan. 
 
Planen består af en målsætningsdel, en planlægningsdel og en kortlægningsdel. Målsætningsdelen 
indeholder planens overordnede visioner og mål, mens du i planlægningsdelen kan læse om planens 
initiativer i detaljer. Kortlægningsdelen indeholder et overblik over økonomien på affaldsområdet, 
data for affaldsmængderne samt fremskrivninger af affaldsmængderne frem til 2024. 

 

LØSNING 

Formanden mener, at høringssvaret fra Miljøpunktet er godt, men foreslår, at lokaludvalget drøfter 
sagen med henblik på at få afklaret, om der er lokale forhold i Indre By, som der ikke er taget højde 
for i ressource- og affaldsplanen eller nævnt i Miljøpunktets høringssvar. 

Lokaludvalgets eventuelle supplerende bemærkninger til Miljøpunktets høringssvar vil blive sendt 
til Teknik- og Miljøforvaltningen. 
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Høringer om sager med miljø 

Lokaludvalgets sekretariat og Miljøpunktet har aftalt, at lokaludvalgets sekretariat fremover gør 
Miljøpunktet opmærksom på høringssager, som indeholder miljøaspekter. Miljøpunktet vil i 
sådanne sager – hvis det vurderes at være relevant - komme med et bud på, hvad et høringssvar fra 
lokaludvalget kan indeholde. Med aftalen vil lokaludvalgets sekretariat og Miljøpunktet sikre, at 
lokaludvalget har et kvalificeret udkast til høringssvar at tage stilling til inden for høringsfristen.   

 

ØKONOMI 

Intet. 

 

VIDERE PROCES 

De supplerende bemærkninger, lokaludvalget måtte have til Miljøpunktets høringssvar, sendes til 
Teknik- og Miljøforvaltningen. 

 

 

BILAG 

1. Miljøpunktets høringssvar om ressource- og affaldsplanen 
2. Ressource- og affaldsplanen, målsætningsdelen 

Se også http://www.blivhoert.kk.dk/hoering/ressource-og-affaldsplan-2018, hvor man finder 
planens planlægningsdel og kortlægningsdel 
 
 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 

1. På forslag fra Gunna Starck blev formanden bemyndiget til at skrive til forvaltningen, at 
lokaludvalget bifalder at man vil lade Kommunens affaldsbiler kører på alternativ brændsel. 

2. På forslag fra Bent Lohmann blev formanden bemyndiget til at skrive til forvaltningen om, 
at der tidligere er truffet beslutning om, at affaldsafhentning i Indre By skal ske efter kl. 7. 

3. På forslag fra Marietta Bonnet blev formanden bemyndiget til at skrive til forvaltningen, at 
der mange steder i Middelalderbyen er behov for en gadeløsning med hensyn til 
affaldssortering, da der ikke er plads i gårdene.  

http://www.blivhoert.kk.dk/hoering/ressource-og-affaldsplan-2018
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14. Skybrudsplanen (2012-161989) 
Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til kommunens skybrudsplan og Miljøpunkt Indre By-
Christianshavns høringssvar til planen. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg drøfter og tiltræder høringssvaret fra Miljøpunkt Indre 
By-Christianshavn om kommunens skybrudsplan – se bilaget. 

2. At hvis Indre By Lokaludvalg har supplerende bemærkninger til høringssvaret, 
bemyndiger lokaludvalget formanden til at sende dem til Teknik- og 
Miljøforvaltningen. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Københavns Kommunes Skybrudsplan var i høring den 20. september-17. oktober 2012. 
Miljøpunkt Indre By-Christianshavn har på egne vegne indsendt et høringssvar. 

Københavns Kommunes Skybrudsplan fastlægger de overordnede rammer for, hvordan de store 
vandmængder under skybrud skal håndteres, så de ikke gør skade. Det vil tage 20 år at gennemføre 
de tiltag, der skal sikre dette. 

Planen fastlægger et overordnet serviceniveau - og dermed en acceperet risiko - for sikringen af 
byen mod skybrud. Økonomiske beregninger viser, at det bedst kan betale sig at beskytte byen mod 
100-årsregnen. 

I planen er byen blevet inddelt i en række oplande. Indenfor skal disse der udpeges løsninger, der 
kan håndtere skybrudsvand. Desuden indeholder planen beskrivelser af principper for valg af 
metoder og en anbefalet rækkefølge af indsaten. Endelig indeholder planen en oversigt over, hvor 
de 3,8 milliarder kroner, som planen koster at gennemføre, skal komme fra.  

 

LØSNING 

Formanden mener, at høringssvaret fra Miljøpunktet er godt, men foreslår, at lokaludvalget drøfter 
sagen med henblik på at få afklaret, om der er lokale forhold Indre By, som der ikke er taget højde 
for i skybrudsplanen eller nævnt i Miljøpunktets høringssvar. 

Lokaludvalgets eventuelle supplerende bemærkninger til Miljøpunktets høringssvar vil blive sendt 
til Teknik- og Miljøforvaltningen. 
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Høringer om sager med miljø 

Lokaludvalgets sekretariat og Miljøpunktet har aftalt, at lokaludvalgets sekretariat fremover gør 
Miljøpunktet opmærksom på høringssager, som indeholder miljøaspekter. Miljøpunktet vil i 
sådanne sager – hvis det vurderes at være relevant - komme med et bud på, hvad et høringssvar fra 
lokaludvalget kan indeholde. Med aftalen vil lokaludvalgets sekretariat og Miljøpunktet sikre, at 
lokaludvalget har et kvalificeret udkast til høringssvar at tage stilling til inden for høringsfristen.   

 

ØKONOMI 

Intet. 

 

VIDERE PROCES 

De supplerende bemærkninger, lokaludvalget måtte have til Miljøpunktets høringssvar, sendes til 
Teknik- og Miljøforvaltningen. 

 

BILAG 

1. Miljøpunktets høringssvar om Skybrudsplanen 
2. Skybrudsplanen 

Se også http://www.blivhoert.kk.dk/hoering/k-benhavns-skybrudsplan 

 
 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
På forslag fra Lise Breuning blev formanden bemyndiget til at sende forvaltningen følgende forslag: 
”Forhøj fortovskanterne til 8-10 cm, så regnvand ikke løber over fortovene og lige ned i kældrene – 
men regnvandet løber langs de forhøjede fortovskanter og lige ned i kloakkerne. Det giver samtidig 
nye arbejdspladser til brolæggerfaget. Det forudsætter selvfølgelig helt oprensede kloakker. Det er 
meget slemt på fortovshjørnerne, hvor kanterne er heltnedslidte.” 
 
På forslag fra Bent Lohmann blev formanden bemyndiget til at opfordre forvaltningen til at 
informere borgerne, om hvad kommunen gør for at virkeliggøre skybrudsplanen.  

http://www.blivhoert.kk.dk/hoering/k-benhavns-skybrudsplan


 
 INDRE BY LOKALUDVALG 
 
 
REFERAT 

 
for mødet den 8. november 2012 kl. 18.30-22.00 i Det Grønlandske Hus, Løvstræde 6 
 

 30 

15. Borgerdialog om luftforureningen i Indre By (2012-159481) 
Indre By Lokaludvalg skal godkende at være medarrangør på et borgermøde om luftforureningen i 
Indre By samt at være medudgiver af en folder om samme tema. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg i samarbejde med Red Søerne afholder et borgermøde 
om luftforureningen i Indre By, hvor luftforureningseksperter, embedsmænd og 
politikere inviteres til en dialog om opfyldelse af EU’s grænseværdi i 2015 med 
mulighed for at debattere problemstillingerne med borgerne. 

2. At Indre By Lokaludvalg i samarbejde med Red Søerne udgiver en folder, der 
beskriver luftforureningen i Indre By med hovedfokus på de gadestrækninger, 
der ikke opfylder grænseværdien 

3. At Indre By Lokaludvalg godkender, at der af lokaludvalgets puljemidler 
afsættes 19.500 kr. til ovenstående aktiviteter. Beløbet tages fra puljen til 
borgerdialogaktiviteter. 

 

PROBLEMSTILLING 

En netop offentliggjort rapport (Luftkvalitetsvurdering af Re-Luftzone i København) viser, at en 
lang række gadestrækninger i Indre By (H.C. Andersens Boulevard, Nørre Søgade mv.) ikke kan 
opfylde EU’s grænseværdi for den sundhedsskadelige gas kvæstofdioxid. Rapporten viser via 
modelberegninger, at grænseværdien fortsat vil overskrides i 2015. Samtidig påviser rapporten, at 
grænseværdien kunne opfyldes i 2014 ved at stramme kravene i kommunens miljøzone. Alligevel er 
stramningen af kravene til kørsel i miljøzoner netop blevet udskudt af regeringen. 

 

LØSNING 

Formandskabet foreslår, at lokaludvalget i samarbejde med Red Søerne  

- afholder et borgermøde, hvor luftforureningseksperter, embedsmænd og politikere inviteres 
til en dialog om opfyldelse af EU’s grænseværdi i 2015 med mulighed for at debattere 
problemstillingerne med borgerne. 

- udgiver en folder, der beskriver luftforureningen i Indre By med hovedfokus på de 
gadestrækninger, der ikke opfylder grænseværdien. 

Det Økologiske Råd hyres til at forestå de faglige indlæg. Det Økologiske Råd har siddet med i 
Miljøstyrelsens arbejdsgruppe for Ren Luft-zoner. 



 
 INDRE BY LOKALUDVALG 
 
 
REFERAT 

 
for mødet den 8. november 2012 kl. 18.30-22.00 i Det Grønlandske Hus, Løvstræde 6 
 

 31 

Red Søerne har planlagt at holde borgermødet mandag den 26. november kl. 19.30. Det annonceres 
i et lokalt medie og i elektroniske medier. Red Søerne vil desuden uddele flyers.  

Målgruppen for aktiviteterne er de borgere i Indre By, der bor, hvor forureningen er særlig slem. 
Det forudsættes, at folderen information om hvilke konsekvenser, luftforureningen har for den 
enkelte og indeholder gode råd om, hvordan den enkelte skal forholde sig til luftforureningen. 

 

ØKONOMI 

Der afsættes 19.500 kr. til ovenstående aktiviteter. Beløbet tages fra puljen til 
borgerdialogaktiviteter. I sagen ”Puljeøkonomien november 2012” på dagsordenen for 
lokaludvalgsmødet den 8. november 2012 foreslås ændringer i puljebudgettet, så der kan blive plads 
til denne udgift. 

 

Budget: 

Udgiftspost Kr. 

Lokaleleje og forplejning 6.000 

Annoncer og flyers om borgermødet 6.000 

Ekspertoplæg på borgermødet v/Det Økologiske Råd 5.500 

Udarbejdelse af folder v/Det Økologiske Råd 4.200 

Diverse 2.000 

I alt  23.700 

Medfinansiering fra det Økologiske Råd -4.200 

Lokaludvalgets udgift 19.500 

 

 

VIDERE PROCES 

Red Søerne koordinerer det videre arbejde med borgermødet og folderen. Lokaludvalgets formand 
godkender på vegne af lokaludvalget oplægget til borgermødet samt til folder. 

Borgermødet holdes den 26. november kl. 19.30. 

 

BILAG 

Intet 



 
 INDRE BY LOKALUDVALG 
 
 
REFERAT 

 
for mødet den 8. november 2012 kl. 18.30-22.00 i Det Grønlandske Hus, Løvstræde 6 
 

 32 

 

INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
1. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Red Søerne om et borgermøde om 

luftforureningen i Indre By, hvor luftforureningseksperter, embedsmænd og politikere 
inviteres til en dialog om opfyldelse af EU’s grænseværdi i 2015 med mulighed for at 
debattere problemstillingerne med borgerne. 

2. På forslag fra Steffen Kjær Johansen skal der på borgermødet orienteres om status på en 
stramning af statens krav til kørsel i miljøzoner, idet de nuværende regeringspartier har 
foreslået sådanne stramninger. 

3. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Red Søerne om at udgive en folder, der 
beskriver luftforureningen i Indre By med hovedfokus på de gadestrækninger, der ikke 
opfylder grænseværdien.  

4. Lokaludvalget godkendte, at der af lokaludvalgets puljemidler afsættes 19.500 kr. til 
ovenstående aktiviteter. Beløbet tages fra puljen til borgerdialogaktiviteter. 
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16. Borgerdialog om krydset Åboulevard / Rosenørns Allé (2012-162992) 
Indre By Lokaludvalg skal afsætte midler til borgerdialog om krydset Åboulevard / Rosenørns Allé. 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  

1. At Indre By Lokaludvalg afsætter 15.000 kr. af puljemidlerne til borgerdialog 
om krydset Åboulevard /Rosenørns Allé 

2. At Indre By Lokaludvalg udpeger mindst to tovholdere, som sekretariatet kan 
sparre med om borgerdialogen. 

 

PROBLEMSTILLING 

Teknik- og Miljøforvaltningen har med svarfrist den 14. december 2012 bedt lokaludvalget om et 
høringssvar vedrørende et projekt om at ombygge krydset Åboulevard / Rosenørns Allé. Hensigten 
med ombygningen er at tilgodese fodgængere og cyklister, der skal krydse de to gader på deres vej 
langs Søerne. 

 

LØSNING 

Formandskabet foreslår, at lokaludvalget står for et debatvognsarrangement på trekanten ved 
krydset Åboulevard / Rosenørns Allé. Det kunne være en søndag, hvor mange fodgængere, løbere 
og cyklister passerer forbi. 

Formandskabet foreslår, at der udpeges to tovholdere, som beslutter dato for arrangementet og 
eventuel forplejning til borgerne samt udformer spørgeskema i samarbejde med sekretariatet.  

 

ØKONOMI 

Lokaludvalget afsætter 15.000 kr. af puljemidlerne til arrangementet. 

 

VIDERE PROCES 

Lokaludvalget har et debatvognsarrangement om krydset Åboulevard /Rosenørns Allé i god tid 
inden lokaludvalget i mødet den 13. December 2012 skal beslutte et høringssvar om sagen. 

 

BILAG 

Intet 
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INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
1. Lokaludvalget besluttede at afsætte 20.000 kr. af puljemidlerne til borgerdialog om krydset 

Åboulevard /Rosenørns Allé. 

2. Lokaludvalget besluttede at holde to debatvognsarrangementer om sagen; den 4. december 
og den 9. december 2012.  

3. Lokaludvalget besluttede at uddele flyers den 3. december 2012 i krydset Rosenørns Alle/ 
Åboulevarden om debatvognsarrangementerne. 

4. Lokaludvalget udpegede Gunna Starck, Lise Breuning, Kjeld A. Larsen og Bent Lohmann 
som tovholdere på debatvognsarrangementerne.  

5. Lokaludvalget udpegede Gunna Starck, Lise Breuning, Bent Lohmann, Kjeld A. Larsen og 
Steffen Kjær Johansen til at forberede informationen, som skal bruges i forbindelse med 
borgerdialogen. 

6. Lokaludvalget bad sekretariatet invitere Teknik- og Miljøforvaltningen til at deltage i 
debatvognsarrangementerne. 
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17. Indbrudskampagne (2012-160063) 
Indre By Lokaludvalg skal drøfte og eventuelt beslutte at deltage i en bydækkende kampagne mod 
indbrud, som iværksættes i regi af Sikker By Programmet i ugerne op til julen 2012.  

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg drøfter oplægget til den bydækkende kampagne mod 
indbrud fra Center for Sikker By i forhold til lokaludvalgets lokalområde. 

2. At Indre By Lokaludvalg træffer beslutning om, hvorvidt og hvordan man 
ønsker at bidrage til den bydækkende kampagne mod indbrud og efterfølgende 
meddeler Center for Sikker By beslutningen. 

 

PROBLEMSTILLING 

Økonomiudvalget har den 22. maj 2012 besluttet, at Økonomiforvaltningen skal gennemføre en 
bydækkende kampagne mod indbrud i juleperioden 2012. 
 
Antallet af indbrud i København har været stigende over de sidste 10 år. Til trods for et mindre fald 
i 2011 i forhold til 2010 prioriterer Københavns Politi fortsat indsatsen mod indbrud højt.  
 
I regi af Sikker By Programmet vil der derfor i ugerne op til julen 2012 blive gennemført en 
indbrudskampagne i hele byen. Kampagnen gennemføres i samarbejde med Københavns Politi. 
Som udgangspunkt vil kampagnen være synlig på plakatsøjler i hele byen i kampagneperioden, og 
kampagnematerialet vil blive distribueret ud til borgerservicecentre, biblioteker og kulturhuse i 
byen. 
 

LØSNING 

Indbrudskampagnen bygger på materiale til en kampagne, der blev udviklet og gennemført som et 
samarbejde mellem kommunen, Tingbjerg Partnerskab, Brønshøj-Husum Lokaludvalg og 
Københavns Politi i december 2011. Her faldt antallet af indbrud i kampagneperioden med 65 
procent i Tingbjerg og 28 procent i det øvrige Brønshøj-Husum sammenlignet med samme periode 
året før.  
 
Kampagnen er rettet mod borgerne i privat beboelse og giver gode råd til, hvad borgerne selv kan 
gøre for at undgå indbrud. Den understøtter desuden Det Kriminalpræventive Råds koncept om 
nabohjælp, som relanceres i november 2012. 
 
For at kampagnen kan blive så effektiv som muligt og nå ud til flest mulige mennesker, er det 
vigtigt, at lokale kræfter bakker op om kampagnen. 
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Sidste år valgte Brønshøj-Husum Lokaludvalg at skabe opmærksomhed om budskabet med 
uddeling af gratis risengrød samtidig med uddeling af kampagnematerialet. Men det er også en 
mulighed at arrangere borgermøder, tryghedsvandringer eller simpelthen dele materialet ud fra 
relevante locations i bydelen.  
 
Center for Sikker By leverer det fælles kampagnemateriale og kan bidrage med idéudvikling på 
events og relevante kontaktpersoner f.eks. i politiet eller Det Kriminalpræventive Råd.  
 
Eksempel på materiale fra sidste års kampagne mod indbrud i Brønshøj-Husum er vedlagt som 
bilag 1. 

Hvis lokaludvalget beslutter at deltage i kampagnen, vil formanden bede Center for Sikker By om 
noget kampagnemateriale, der retter sig mod beboere i lejligheder. 

 

ØKONOMI 

Der er afsat 100.000 kr. til kampagnen i Center for Sikker By. Heraf finansieres tryk af 
kampagnematerialet til omdeling i hver bydel (op til x antal eksemplarer) samt udgiften til 
opsætning af kampagnen på plakatsøjler i hele byen. Finansiering af yderligere events, borgermøder 
mv. i bydelen, forestås af det enkelte lokaludvalg. 

 

VIDERE PROCES 

Afhænger af lokaludvalgets drøftelse. 

 

BILAG 

Materiale fra Indbrudskampagne 2011 

 
 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
1. Lokaludvalget drøftede oplægget til den bydækkende kampagne mod indbrud fra Center for 

Sikker By i forhold til lokaludvalgets lokalområde. 

2. Lokaludvalg besluttede ikke at bidrage til den bydækkende kampagne mod indbrud 

3. Lokaludvalget besluttede at opfordre Center for Sikker By til at husstandsomdele 
kampagnematerialet i Indre By, målrettet beboere i lejligheder.  
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18. Interaktiv skærm (2012-162280) 
Indre By Lokaludvalg skal beslutte, hvilken type interaktive skærme der skal investeres i. 
 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg godkender løsning 1 i løsningsafsnittet, som omfatter  
én skærm, placeret indendørs, med en startside (bilag 1), der fungerer som et 
nyhedsmodul, hvor der skiftes mellem tre forskellige nyheder. Skærmen kan 
opdateres fra en pc i sekretariatet eller andetsteds. 

2. At Indre By Lokaludvalg drøfter, hvor skærmen bør stå, og beslutter, hvem 
sekretariatet skal forsøge at aftale placeringen af skærmen med. 

3. At Indre By Lokaludvalg afsætter yderligere 63.000 kr. til udvikling og 
implementering af interaktiv skærm-projektet, i alt 143.000 kr. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget har afsat en pulje på 80.000 kr. til udvikling af digitale, interaktive skærme, som kan 
opstilles i bydelen og bruges til at skabe synlighed og borgerdialog. 
Sekretariatet har fået udarbejdet følgende kommunikationsmæssige analyse af, hvordan 
lokaludvalget kan bruge interaktive skærme indenfor den givne økonomiske ramme. 
 

LØSNING 

1. Formål 
Formålet med den eller de interaktive skærme er at understøtte den generelle 
kommunikationsstrategi for Indre By Lokalvalg, som har følgende overordnede formål: 
 

 At skabe synlighed i bydelen – borgerne skal kende lokaludvalget. 
 At styrke den nærdemokratiske rolle og at sikre at lokaludvalget når ud til flest mulige målgrupper. 
 At gøre det nemmere for borgere at komme med input og at fastholde deres engagement. 
 At videreudvikle Indre By Lokaludvalg som initiativrigt, proaktivt aktør og som borgernes talerør. 
 At Opkvalificere og udvikle lokaludvalgets borgerdialog. 
 At sikre en effektiv prioritering af lokaludvalgets midler og sekretariatets ressourcer. 

En interaktiv skærm vil kunne skabe nogen synlighed i bydelen og også medvirke til at udbrede 
kendskabet til lokaludvalgets arbejde. Den vil også bidrage til indsamling af viden og input fra 
borgerne. Men da den kun kan stå et sted af gangen, vil det være begrænset, hvor mange borgere 
der reelt opdager, at den eksisterer. 
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Men med udgangspunkt i ovenstående er formålet med en interaktiv skærm eller flere: 

 At udbrede kendskabet til lokaludvalget og dets arbejde. 
 At gøre det nemmere at indsamle viden og input fra borgerne. 
 At skabe en proaktiv kommunikationsplatform, som vedvarende kan indsamle viden og 

kommunikere budskaber. 

2. Målgrupper 
Som udgangspunkt vil en interaktiv skærm kunne nå ud til et bredt udsnit af borgerne på grund af 
den intuitive karakter og dens placering i det offentlige rum. Dog vil de svageste grupper i 
samfundet, som hjemløse, alkoholbrugere og lignende formodentlig ikke reagere på dens 
tilstedeværelse. Dertil kommer gruppen af ældre borgere, som ikke er fortrolige med elektronik. 
 
Den helt store begrænsning ligger i placeringen af skærmen. En placering udendørs er udelukket af 
økonomiske årsager og vil som sådan heller ikke være at foretrække, da skærmen så ville drukne i 
mængden af skilte og butiksvinduer mm. 
 
 Derfor skal der findes et egnet sted indendørs, hvor der er opsyn med skærmen, således at den ikke 
bliver udsat for hærværk. Her vil kulturelle institutioner som biblioteker og kulturhuse være oplagt, 
og idrætsfaciliteter vil muligvis også kunne bruges. En placering af skærmen disse steder vil 
naturligvis begrænse målgruppen til netop den grupper af borgere, som benytter pågældende 
faciliteter. 
 
3. Samspil med andre platforme 
Umiddelbart er det svært at skabe det store samspil mellem den interaktive skærm og lokaludvalgets 
andre kommunikationsplatforme, da det ikke er muligt at linke videre til hjemmesiden på skærmen. 
 
Det er dog muligt at lave en funktion, hvor man via en QR-kode kan blive sendt ind på 
hjemmesiden (eller en hvilken som helst anden side) ved at scanne koden på sin mobiltelefon. 
Derudover kan der laves en funktion, hvor man kan indtaste sin e-mailadresse og tilmelde sig 
lokaludvalgets nyhedsbrev. 
 
Endelig vil der naturligvis være nogle synergieffekter, når det kommer til indholdet på skærmen, og 
eksempelvis nyheder og arrangementer på hjemmesiden vil relativt hurtigt kunne tilpasses til brug 
på den interaktive skærm. Der vil være materiale, som kan genbruges fra det øvrige 
kommunikationsarbejde, men som udgangspunkt skal indholdet tilpasses skærmen. Således kan den 
faste annonce i Cityavisen ikke anvendes direkte, da den er lavet til at virke på tryk og derfor vil 
virke kedelig og malplaceret på en interaktiv skærm. 
 
4. Placering, teknik og sikkerhed 
Der er flere forskellige muligheder for placeringer og brug af skærmen, men dermed er der også 
mange forskellige krav, hvilket igen vil afspejle sig i prisen. 
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Først og fremmest må det betragtes som urealistisk at placere skærmen udendørs i det offentlige 
rum, da omkostningerne ved sikkerhedsforanstaltninger, og prisen for en skærm, der kan fungere 
optimalt i sollys, overstiger budgetrammen med flere hundrede procent. 
 
Det vil heller ikke være formålstjenstligt at opsætte skærmen udendørs, da den så vil drukne i alle 
de andre skilte og tavler, som er i storby. Der er dog den mulighed at skærmen ved passende 
lejligheder kan påmonteres debatvognen. Det skulle så i givet fald kun være, når vejret tillader det. 
 
En anden mulighed vil være kun at bruge skærmen indendørs, men stille den op i forskellige 
kulturinstitutioner og offentlige bygninger. Det vil kræve et minimum af sikkerhedsforanstaltninger, 
såsom en wirelås. Der må foretages en vurdering af, hvilke steder man kan opstille skærmen, uden 
at løbe for stor en risiko i forhold til tyveri og hærværk. Der er ikke budgetteret med mere 
avancerede sikkerhedsforanstaltninger, som f.eks. specielt glas. 
Mht. transport er det vel som det er med alt elektronik. Derfor skal man nok finde på en eller anden 
beskyttelse under transport. 
 
Den vil så eksempelvis kunne placeres i nærheden af steder, hvor lokaludvalget planlægger at lave 
en indsats eller høre borgerne et par uger før et møde for at skabe interesse om mødet og for at få 
information igennem evt. et spørgeskema. Her vil man nå ud til primært lokale borgere, og man vil 
nå ud til nogen, som ikke nødvendigvis kender til lokaludvalgets arbejde. Man vil dog ikke nå ud til 
de borgere, som ikke benytter sig af kulturelle tilbud. 
 
Hvis det ikke er muligt at placere skærmen på de forskellige kulturelle institutioner i lokalområdet, 
så kunne man bruge den udelukkende til lokaludvalget egne arrangementer. Omvendt vil den så 
også kun henvende sig til borgere, som i forvejen kender til lokaludvalget, og derfor vil det næppe 
kunne forsvare investeringen. 
 
Ligegyldigt hvor man vælger at placere skærmen, vil den have en størrelse, der gør, at det er 
nødvendigt at lave en form for banner eller lignende for at gøre opmærksom på skærmens placering. 
 
Formanden foreslår, at skærmen permanent placeres på Hovedbiblioteket, men flyttes til projekter 
og arrangementer efter behov. Eksempelvis kunne man have opstillet den på Gefion Gymnasium 1-
2 uger før nattelivsmødet med gymnasiet i december. Eller man kunne have sat den op i et 
supermarked tæt på, hvor lokaludvalget har en høringssag – fx i et supermarked ved 
Elværksgrunden. Formanden foreslår derfor, at der afsættes penge til en transportkasse (flightcase) 
så skærmen kan transporteres, fx i en ladcykel.  
 
 
5. Indhold 
I designet af indholdet har sekretariatet taget udgangspunkt i, at skærmen både skal informere 
borgerne og kunne indsamle viden til brug i den fremadrettede borgerdialog.  
 
Derfor har sekretariatet udvalgt følgende funktioner som særligt egnede:  
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Spørgeskema 

Fordelene ved at lave et spørgeskema elektronisk er store. Først og fremmest slipper 
lokaludvalget/sekretariatet for selv at skulle indtaste data, hvilket i sig selv er en tidskrævende 
opgave. Dernæst er der mindre praktisk arbejde forbundet med det i form af print, indkøb af 
kuglepenne, uddeling og indsamling af skemaer. 
 

Den store ulempe ved et elektronisk spørgeskema på en interaktiv skærm er, at kun én respondent 
kan svare ad gangen, og respondenten skal være fysisk til stede ved skærmen.  
 

Idekort 

Et idekort som det, der i forvejen eksisterer på lokaludvalgets hjemmeside, vil være en god måde at 
inddrage borgerne på. Funktionaliteten kan være den samme som på hjemmesiden. Fordelen ved at 
lave et idekort på den interaktive skærm er, at borgerne kan blive inspireret, mens de står midt i 
byrummet. Et idekort vil kunne generere en masse data, som vil kunne bruges i lokaludvalgets 
arbejde, men det kræver også en del ressourcer at behandle og systematisere de indkomne data. 
 

Video/slideshow 

Videoklip og slideshow evt. med speak kan være en nem måde at skabe lidt dynamik på skærmen. 
Dynamisk grafik er omkostningsfuldt og derfor kunne det måske være en ide at lave en 
medieafspiller, som er relativ billig at programmere. Videoklip er en nem måde at formidle på, og 
man kan nok nå ud til lidt flere, end man kan med tekst, måske særligt flere børn. 
 
Det er selvfølgelig meget ressourcekrævende at producere videoklip, så de klip, der produceres, bør 
have en vis holdbarhed.  
 
Informationsside  

En interaktiv skærm kan også indeholde et informationssegment, hvor lokaludvalget og dets arbejde 
bliver præsenteret. Det vil ikke altid være lige aktuelt for den enkelte borger, men omvendt kan man 
forsyne borgeren med nogle muligheder for, hvordan man kan skaffe sig mere viden. Siden er 
omkostningstung at producere, men holdbarheden vil være lang. 
 

Nyhedsmodul 

Et nyhedsmodul kan være en god måde at formidle lokaludvalgets arbejde på. 3-6 nyheder kunne 
udgøre nyhedsmodulet. Her er en kort og fængende tekst vigtig, og billederne skal være i top. 
Aktualitet er også et krav, så der er store krav til opdatering. Men nyhederne kan produceres i 
forlængelse af nyhederne til hjemmesiden, og der kan laves link til hjemmesiden, hvorfor 
ressourceforbruget er forholdsvis lille. 
 
Arrangementskalender 

En arrangementskalender skal være med til at lokke borgerne til at deltage i lokaludvalgets 
arrangementer. Den skal være opdateret, og der skal helst være billede og lidt tekst, hvilket kræver 
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nogle ressourcer, men orientering om kommende arrangementer bør ikke desto mindre udgøre en 
del af den information, lokaludvalget giver borgerne på skærmen. 
 
6. Løsningsforslag 
Løsning nr. 1 (PC-baseret løsning): 
Med udgangspunkt i de ovenstående funktioner laves en løsning med en startside (bilag 1), der 
fungerer som et nyhedsmodul, hvor der skiftes mellem tre forskellige nyheder. Disse tre nyheder 
kan man klikke på, og man kommer så ind på en underside, som enten har form som en almindelig 
nyhed (bilag 2), et spørgeskema (bilag 3) eller en video/slideshow (bilag 4). 
 
I startsidens højre side finder man tre knapper. Den øverste knap bringer brugeren videre til et 
idekort med alle de samme funktionaliteter, som kendes fra idekortet på lokaludvalgets hjemmeside. 
(bilag 5). Den næste knap bringer brugeren videre til en arrangementskalender (bilag 6) og endelig 
bringer sidste knap brugeren hen til en informationsside, som har samme struktur som nyhedssiden 
(bilag 2). 
 
Med denne løsning vil man kunne opdatere skærmen fra sekretariatet eller andetsteds. Der vil være 
driftsudgifter til hosting og internetabonnement; formentlig 1.000 kr. årligt.  
 
Alt efter hvilket opdateringsniveau, der vælges, anslås den gennemsnitlige arbejdsbyrde i 
forbindelse med opdatering af skærmen at være på 2-5 timer pr. uge. Der vil dog være nogle 
synergieffekter, eftersom materialet i nogen grad kan hentes fra lokaludvalgets andre 
kommunikationsplatformer. 
 
Pris for løsning nr. 1: 
Skærm, 40”:       12.000,- 
Programmering og teknik      86.000,- 
Programmering for online opdatering  10.000,- 
Grafik       25.000,- 
I alt:     133.000 kr. eks. moms. 
 
For specificering af priser se bilag 7.  
 
 

Løsning nr. 2 (Advanced FlashCard box): 
Denne løsning giver ikke mulighed for, at brugerne kan svare på spørgeskema, komme med ideer 
på idekortet og tilmelde sig nyhedsbrev. Skærmen vil således ikke kunne anvendes til at indhente 
information fra borgerne, hvorfor der vil være tale om en informationsskærm snarere end en 
kommunikationsskærm. 
 
Det vil stadig være muligt at lave sider med nyheder, information og video, men disse vil skulle 
opdateres ved, at man manuelt lægger nyt indhold ind på skærmen. Dvs. man skal ud og gøre det, 
hvor skærmen står placeret. 
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Opdateringsniveauet for denne løsning vil skulle være omtrent det samme som for løsning nr. 1, 
hvis det skal give mening at investere i en skærm, men da borgeren ikke kan komme med input til 
lokaludvalget via skærmen, vil der skulle anvendes færre ressourcer ved denne løsning end ved 
løsning nr. 1. Anslået arbejdsbyrde pr. uge er 2-4 timer. 
 
Pris for løsning nr. 2: 
Skærm, 40”:     12.000,- 
Programmering og teknik    29.800,- 
Grafik     25.000,- 
I alt:     66.800 kr. eks. moms. 
 
For specificering af priser se bilag 7.  
 
Sekretariatets vurdering 
Sekretariatet vurderer, at løsning nr. 1 stemmer bedst overens med lokaludvalgets ønske om at 
investere i en interaktiv skærm, som kan anvendes direkte i forbindelse med borgerdialog. Det er en 
løsning, som giver mulighed for at indsamle synspunkter og holdninger på en måde, der er 
anvendelig for lokaludvalget, og vurderes derfor til at have størst effekt.  
 
Sekretariatet vurderer, at der tidsmæssigt godt kan afses 2-5 timer pr. uge til opdatering af skærmen. 
 
Men overordnet mener sekretariatet, at med det skitserede skærm-projekt vil det næppe lykkes at 
understøtte lokaludvalgets kommunikationsstrategi i en sådan grad, at det retfærdiggør 
investeringen og det løbende ressourceforbrug.  
 

Ønsker lokaludvalget, at interaktiv skærm-projektet implementeres, vil sekretariatet efter nogen tid 
få foretaget en evaluering af, om skærmen har bidraget til lokaludvalgets synlighed og borgerdialog 
i tilfredsstillende grad. Det kan f.eks. måles på, hvor mange der har anvendt skærmen, antallet af 
kommentarer, antal af udfyldte spørgeskemaer mv. Hvis skærmen vurderes at have tilført betydelig 
synlighed, kan lokaludvalget købe yderligere skærme for et overskueligt beløb, omkring 15.000 kr. 
pr. ekstra skærm. 
 

ØKONOMI 

Lokaludvalget har afsat 80.000 kr. til udvikling af interaktive skærme. Såfremt løsning nr. 1 
vedtages, skal der afsættes yderligere 53.000 kr. Derudover skal der afsættes 10.000 kr. til 
transportkasse til skærmen (flightcase), i alt 143.000 kr. eks. moms. Dertil kommer driftsudgifter til 
internetabonnement og hosting.  
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VIDERE PROCES 

Sekretariatet arbejder videre med udvikling og implementering af interaktiv skærm-projektet.  Det 
forventes, at skærmen vil være klar til opsætning inden årets udgang. Det forudsætter dog, at 
sekretariatet inden da har en aftale med et bibliotek eller et andet sted om opsætning af skærmen. 
 

 

BILAG 

Bilag 1-6: Eksempler på skærmbilleder 

Bilag 7: Prisspecifikationer 

 

INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
1. Lokaludvalget drøftede løsning 1 i løsningsafsnittet 

2. Lokaludvalget besluttede ikke at afsætte 143.000 kr. til udvikling og implementering af 
interaktiv skærm-projektet. 

3. På forslag fra Palle Vestberg besluttede lokaludvalget at drøfte sin kommunikationsstrategi i 
mødet i januar 2013 og herunder også drøfte målgrupper og hvad man ønsker at 
kommunikere til målgrupperne 

4. På forslag fra Steffen Kjær Johansen besluttede lokaludvalget at man i mødet i januar 2013 
også drøfter, om anvendelse af QR-koder på opslag og lignende er en måde at nå 
målgrupperne, som lokaludvalget ønsker at komme i kontakt med. 
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19. Puljeansøgningen fra Foreningen for Frivilligt Arbejde og Medborgerskab (2012-
161633) 

Indre By Lokaludvalg skal genbehandle puljeansøgningen fra Foreningen for Frivilligt Arbejde og 
Medborgerskab om støtte til ”Borgermøde i Indre By & Netværksaktivitet på tværs af de to bydele, 
Indre By & Østerbro”. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg beslutter, om lokaludvalget skal give tilsagn til 
Foreningen for Frivilligt Arbejde og Medborgerskab om støtte til ”Borgermøde 
i Indre By & Netværksaktivitet på tværs af de to bydele, Indre By & Østerbro”. 

2. At hvis Indre By Lokaludvalg beslutter at give tilsagn til ansøgeren, skal 
lokaludvalget beslutte et beløb, man ønsker at støtte med.  

3. At hvis Indre By Lokaludvalg ikke ønsker at støtte med hele det ansøgte beløb, 
37.000 kr., skal man beslutte en begrundelse herfor 

4. At hvis Indre By Lokaludvalg beslutter ikke at give tilsagn til ansøgeren om 
støtte, skal lokaludvalget beslutte en begrundelse herfor. 

 

PROBLEMSTILLING 

I mødet den 11. oktober 2012 besluttede lokaludvalget at meddele afslag til Foreningen for 
Frivilligt Arbejde og Medborgerskab på ansøgningen om 37.000 kr. til borgermøde og 
netværksaktiviteter. Afslaget blev begrundet med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale om en 
erhvervsaktivitet, som lokaludvalget ikke kan støtte. 

Ansøgeren har efterfølgende oplyst, at Foreningen for Frivilligt Arbejde og Medborgerskab er en 
frivillig forening, hvor aktiviteterne udføres via frivilligt arbejde, og hvor der kun søges midler til at 
dække praktiske omkostninger i forbindelse med afholdelse af aktiviteter, ikke honorar til 
foreningens stiftere eller frivillige.Ansøgeren har i en mail til formanden skrevet  at ingen af de, der 
har startet foreningen, tjener penge på foreningens aktiviteter, og at deres arbejde udelukkende 
udføres på frivillig basis.  
 

LØSNING 

Sagsfremstillingen til mødet den 11. oktober 2012 

Foreningen for Frivilligt Arbejde og Medborgerskab søger om 37.000 kr. til  
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1. et borgermøde medio november i Indre By med fokus på synliggørelse af det frivillige arbejde 
og med henblik på at indsamle viden om borgernes tanker, ønsker og perspektiver på frivilligt 
arbejde (19.000 kr.) 

2. en netværksaktivitet medio december i Indre By for frivillige foreninger i Indre By og på 
Østerbro med fokus på erfaringsudveksling på tværs af bydelene og med udgangspunkt i en 
mobilitetstanke i forhold til rekruttering og fastholdelse af frivillige (18.000 kr.). Foreningen 
søger også Østerbro Lokaludvalg om midler til denne aktivitet. 

Hensigten med arrangementerne er at skabe synergi og sammenhængskraft indenfor 
civilsamfundsområdet i de to bydele.  

 

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at arrangementerne er bydelsrelateret, dialogskabende, netværksdannende, 
henvender sig til Indre Bys borgere, offentligt tilgængelige, involverer frivillige kræfter og 
forskellige grupper af borgere, foreninger og aktivister, sætter fokus på livsmuligheder og 
udfoldelsesmuligheder i Indre By og satser på at styrke det lokale foreningsliv i Indre By.  

Endvidere, at det falder ind under fokusområderne Byudvikling+Udviklingsprojekter, 
Borgerinddragelse og Særlige grupper / Udsatte grupper.  

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementerne. 

 

Puljegruppens anbefaling 

Puljegrupper anbefaler ikke at støtte med det fulde ansøgte beløb på 37.000 kr., men vil støtte med 
2 x 5.000 kr. til annoncering af de omtalte projekter. 

 

Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg giver tilsagn om støtte til Foreningen for Frivilligt Arbejde og 
Medborgerskab på 10.000 kr. til borgermøde og netværksaktiviteter. Støtten øremærkes til 
annoncering af de to arrangementer, ansøgningen angår. 

 

Lokaludvalgets beslutning den 11. oktober 2012 

Der blev stemt om indstillingen om, at lokaludvalget giver tilsagn om støtte til Foreningen for 
Frivilligt Arbejde og Medborgerskab på 10.000 kr. til borgermøde og netværksaktiviteter, idet 
støtten øremærkes til annoncering af de to arrangementer, ansøgningen angår. 

Ingen lokaludvalgsmedlemmer stemte for indstillingen. 

18 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod indstillingen. 
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Ingen lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme. 

Dermed havde lokaludvalget besluttet ikke at give tilsagn om støtte til Foreningen for Frivilligt 
Arbejde og Medborgerskab på 10.000 kr. til borgermøde og netværksaktiviteter.  

Lokaludvalget besluttede derpå, at meddele afslag til Foreningen for Frivilligt Arbejde og 
Medborgerskab på ansøgningen om 37.000 kr. til borgermøde og netværksaktiviteter. Afslaget 
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale om en erhvervsaktivitet, som lokaludvalget 
ikke kan støtte. 

 

 

Alternativer 

a. Lokaludvalget kan vælge at støtte aktiviteterne eller dele heraf. Formanden foreslår, at 
lokaludvalget støtter med i alt 16.000 kr. og at støtten øremærkes til  

- leje af lokale, dvs. 3.000 kr. til lokale til borgermødet og 3.000 kr. til lokale til 
netværksaktiviteten, idet det forudsættes, at aktiviteterne finder sted i Indre By 
Lokaludvalgs område. 

- annoncering, dvs. 5.000 kr. til annoncering af borgermødet og 5.000 kr. til annoncering 
af netværksaktiviteten. Der forudsættes, at annonceringen sker i lokale medier og at 
aktiviteterne finder sted i Indre By Lokaludvalgs område. 

b. Lokaludvalget kan vælge at meddele afslag på ansøgningen om støtte. Det kan ske med en 
begrundelse om, at lokaludvalget ønsker at anvende sine midler til andre formål.  

 

Formandens holdning 

Som det fremgår ovenfor, foreslår formanden at give støtte til lokaleleje og annoncering. 
Formanden mener, at initiativet skal have en chance for at komme i gang, så man kan få konstateret, 
om der er behov for et frivillighedscenter i Indre By, og om der er frivillige til det.  Men man må 
også forvente en vis selvfinansiering og/eller udgiftsbevidsthed fra initiativtagernes side, hvorfor 
formanden foreslår, at lokaludvalget støtter de dele af aktiviteterne, der er strengt nødvendige, for at 
de kan blive til noget, nemlig lokale og annoncering.  

 

Lokaludvalget og frivillighedscenteret 

Stifterne af Foreningen for Frivilligt Arbejde og Medborgerskab tilbød tidligere i år lokaludvalget 
en plads i foreningens bestyrelse. Lokaludvalget besluttede i september at afslå tilbuddet. 

Stifterne har i oktober skrevet til formanden, at i forhold til bestyrelsespladsen er de helt enige i, at 
der ikke har været ”reserveret” en plads til lokaludvalgets formand og at formuleringen i 
puljeansøgningen herom kan misforstås.  
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ØKONOMI 

Se ansøgerens budget i bilaget. 

 

VIDERE PROCES 

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning. Får ansøgeren tilsagn om støtte, 
skal vedkommende aflægge regnskab samt evaluering af projekt/arrangementet, før støtten kan 
udbetales.  
 

BILAG 
Ansøgningen inkl. budget. 
 

 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Bent Lohmann stillede forslag om, at lokaludvalget giver tilsagn til Foreningen for Frivilligt 
Arbejde og Medborgerskab om støtte på 16.000 kr. til ”Borgermøde i Indre By & Netværksaktivitet 
på tværs af de to bydele, Indre By & Østerbro”. 
 
Gunna Starck stillede forslag om, at lokaludvalget meddeler afslag til Foreningen for Frivilligt 
Arbejde og Medborgerskab på ansøgningen om støtte på 37.000 kr. til ”Borgermøde i Indre By & 
Netværksaktivitet på tværs af de to bydele, Indre By & Østerbro”. 
 
Steffen Kjær Johansen stillede forslag om, at lokaludvalget giver tilsagn til Foreningen for Frivilligt 
Arbejde og Medborgerskab om støtte på 5.000 kr. til ”Borgermøde i Indre By & Netværksaktivitet 
på tværs af de to bydele, Indre By & Østerbro”. Beløbet øremærkes annoncering af borgermødet i 
Indre By. 
 
 
Der blev stemt om forslagene: 
 
Ingen lokaludvalgsmedlemmer stemte for, at lokaludvalget giver tilsagn til Foreningen for Frivilligt 
Arbejde og Medborgerskab om støtte på 16.000 kr. til ”Borgermøde i Indre By & Netværksaktivitet 
på tværs af de to bydele, Indre By & Østerbro”. 
 
4 lokaludvalgsmedlemmer stemte for, at lokaludvalget meddeler afslag til Foreningen for Frivilligt 
Arbejde og Medborgerskab på ansøgningen om støtte på 37.000 kr. til ”Borgermøde i Indre By & 
Netværksaktivitet på tværs af de to bydele, Indre By & Østerbro”. 
 
7 lokaludvalgsmedlemmer stemte for, at lokaludvalget giver tilsagn til Foreningen for Frivilligt 
Arbejde og Medborgerskab om støtte på 5.000 kr. til ”Borgermøde i Indre By & Netværksaktivitet 
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på tværs af de to bydele, Indre By & Østerbro”. Beløbet øremærkes annoncering af borgermødet i 
Indre By. 
 
5 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme. 
 
Dermed havde lokaludvalget besluttet at give tilsagn til Foreningen for Frivilligt Arbejde og 
Medborgerskab om støtte på 5.000 kr. til ”Borgermøde i Indre By & Netværksaktivitet på tværs af 
de to bydele, Indre By & Østerbro”. Beløbet øremærkes annoncering af borgermødet i Indre By. 
 
Steffen Kjær Johansen og Gunna Starck meddelte, at de deltager i borgermødet i Indre By. 
 
Steffen Kjær Johansen oplyste, at initiativet til et frivillighedscenter drøftes i næste møde i 
arbejdsgruppen om børn og unge/kultur/idræt. 
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20. Puljeansøgninger, november 2012 (2012-141568) 
Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 7 puljeansøgninger. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag på ansøgningen om 7.000 kr. af 
2012-puljemidlerne til arrangementet Rap Slam Battles. Afslaget begrundes 
med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt 
på grund af entreen på 100 kr. 

2. At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag til CPH treasures på ansøgningen om 
6.000 kr. af 2012-puljemidlerne til en on line-guide på engelsk til genbrugs- og 
vintage tøjforretninger i hovedstaden.  Afslaget begrundes med, at 
lokaludvalget vurderer, at projektet ikke er bydelsrelateret, ligesom det 
vurderes, at projektet har et kommercielt islæt. 

3. At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag til Hygge Factory på ansøgningen om 
29.500 kr. af 2012-puljemidlerne til ” Fundraising med Ordskælv”. Afslaget 
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at velgørenhedsmiddagen og 
auktionen i St. Kannikestræde den 15. november 2012, der er den del af 
projektet, som lokaludvalgets støtte ville skulle anvendes til, ikke er offentligt 
tilgængeligt. 

4. At Indre By Lokaludvalg giver tilsagn til Gjaestebud om at støtte Gjeastebuds 
10 års fødselsdagsfest i Rømersgade med 10.000 kr. af 2013-puljemidlerne. Det 
er med forbehold for, at lokaludvalget har midler til rådighed i 2013. 

5. At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag på ansøgningen om 50.000 kr. af 
2013-puljemidlerne til afholdelse af en middag i Burmeistergade på 
Christianshavn og til en videre bearbejdelse af et byudviklingsprojekt for 
gaden. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er bydelsrelateret. 

6. At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag til Underskoven på ansøgningen om 
17.500 kr. af 2013-puljemidlerne til aktiviteter i forbindelse med Underskovens 
10 års jubilæum. Afslaget begrundes med, at aktiviteterne falder uden for de 
fokusområder, lokaludvalget ønsker at anvende sine midler til. 

7. At Indre By lokaludvalg beslutter, om lokaludvalget vil behandle ansøgningen 
fra MOST Produktion om 8.000 kr. af 2012-puljemidlerne til forestillingen 
”Tast 2 for personlig betjening” i mødet. Ansøgningen er modtaget for sent i 
forhold til ansøgningsfristen den 7. oktober 2012.  

Hvis lokaludvalget beslutter at behandle ansøgningen, foreslår formanden, at 
lokaludvalget giver tilsagn til MOST Produktion om at støtte ”Tast 2 for 
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personlig betjening” med 6.000 kr. af 2012-puljemidlerne, som øremærkes til 
budgetposten ”promotion”.  

Hvis lokaludvalget beslutter ikke at behandle ansøgningen med henvisning til, 
at den er modtaget for sent i forhold til ansøgningsfristen, vil formanden 
meddele ansøgeren, at ansøgningen er afvist med den begrundelse, at 
forestillingen foregår før lokaludvalget i mødet den 13. december 2012 kan tage 
stilling til ansøgningen. 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget har modtaget 6 puljeansøgninger, som Puljegruppen har haft lejlighed til at behandle. 
Derudover har lokaludvalget modtaget en 1 puljeansøgning, som medlemmer af puljegruppen har 
drøftet på mail. Puljeansøgningen er modtaget efter fristen for puljeansøgninger, der behandles i 
lokaludvalgsmødet den 8. november 2012. Den angår et arrangement, som holdes før næste 
lokaludvalgsmøde den 13. december 2012. 

 

LØSNING 

1. Rap Slam Battles – en hybrid mellem poetry slam og rap battles 

En borger søger om 7.000 kr. af 2012-puljemidlerne til et arrangement i Pumpehuset den 15. 
december 2012 med rap slam-optrædener, som kombinerer poetry slam med rap-lyrik. Fokus er på 
den digteriske fremførelse, hvor intelligente rimene og ordspillene er og hvordan budskabet bliver 
leveret.  

 

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret i og med at det finder sted i Pumpehuset. 
Endvidere, at det er dialogskabende, netværksdannende, offentligt tilgængeligt (der tages dog 
entré), involverer frivillige kræfter og falder ind under fokusområdet Events. 

I budgettet regnes med udgifter til transport, kost og logi for arrangører, hvilket kan sidestilles med 
arrangørhonorar. Med det forbehold ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter 
arrangementet.  

 

Puljegruppens anbefaling 

Puljegruppen anbefaler et nej til det ansøgte, da entreindtægt udgør for stor en del i det samlede 
budget. 
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Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag på ansøgningen om 7.000 kr. til arrangementet Rap Slam 
Battles. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er offentligt 
tilgængeligt på grund af entreen på 100 kr. 

 

2. CPH Treasures 

CPH treasures søger om 6.000 kr. af 2012-puljemidlerne til en on line-guide på engelsk til 
genbrugs- og vintage tøjforretninger i hovedstaden.  Den planlægges at offentliggjort i december 
2012. 

 

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at projektet er dialogskabende og netværksdannende, offentligt tilgængeligt, 
involverer frivillige kræfter og falder inden for fokusområdet ”Udviklingsprojekter”, men at det 
ikke er bydelsrelateret, da guiden omfatter forretninger i Hovedstaden og ikke Indre By alene, 
ligesom den i hovedsagen henvender sig til turister. Derudover kan guiden ses som en indirekte 
erhvervsstøtte til genbrugs- og vintage tøjforretninger, der drives kommercielt. Endelig fremgår det 
af lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler, at lokaludvalget ikke støtter udvikling 
og drift af hjemmesider. På den baggrund mener sekretariatet, at lokaludvalget ikke kan støtte 
projektet.  

 

Puljegruppens anbefaling 

Puljegruppen anbefaler et nej til ansøgningen, da vi ud fra ansøgning samt budget ikke kan se hvor 
det bliver afholdt. Er usikker på om det overhoved bliver afholdt i Indre By.  
Og vi mener også at det er et kommercielt foretagende. 

 

Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag til CPH treasures på ansøgningen om 6.000 kr. til en on 
line-guide på engelsk til genbrugs- og vintage tøjforretninger i hovedstaden.  Afslaget begrundes 
med, at lokaludvalget vurderer, at projektet ikke er bydelsrelateret, ligesom det vurderes, at 
projektet har et kommercielt islæt. 

 

3. Hygge Factory: Fundraising med ordskælv 

Hygge Factory søger om 29.500 kr. af 2012-puljemidlerne til en velgørenhedsmiddag og auktion 
den 15. november 2012 i Den Store Festsal i St. Kannikestræde 17, hvor overskuddet går til Hygge 
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Factorys kommende udviklingsprojekt ”Vinyl 2013”, der sætter fokus på unge i asyl, der har mistet 
en mor eller far, og udfordrer dem til at skabe en professionel pladeudgivelse i tæt samarbejde med 
frivillige, kunstnere og kreative fagfolk i København. Indre By Lokaludvalgs støtte vil blive 
anvendt til lokaleleje mv., udsmykning af lokale, live-underholdning og transport samt tryk og 
grafisk opsætning af invitationer, program og kampagneside. 

Arrangementet er kulminationen på Ordskælv 2012, der er et nationalt litteraturprojekt, som førte til 
udgivelsen af en bog, skrevet af 20 unge, der alle har mistet en mor eller far, illustreret af 
anerkendte kunstnere. Det er kunstnernes værker, som auktioneres bort. Projektet Ordskælv 2012 
udstilles på Hovedbiblioteket 1.-15. november 2012. 

 

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret i og med at det finder sted i Indre By. 
Endvidere, at det er dialogskabende, netværksdannende, involverer frivillige kræfter og falder ind 
under fokusområdet ”Særlige grupper / Udsatte grupper”. Men sekretariatet mener, at 
arrangementet i St. Kannikestræde ikke er til glæde og gavn for en bred kreds af borgere og brugere 
af Indre By.  Endvidere ses det af budgettet, at der er afsat et beløb til en event- og 
frivilligkoordinator, hvilket kan sidestilles med arrangørhonorar. Endelig fremgår det ikke klart af 
ansøgningen, hvad overskuddet fra arrangementet skal anvendes til. Sekretariatet mener på den 
baggrund, at lokaludvalget ikke bør støtte arrangementet. 

 

Puljegruppens anbefaling 

Puljegruppen anbefaler et nej til ansøgningen, da det ikke er offentligt tilgængeligt arrangement. 

 

Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag til Hygge Factory på ansøgningen om 29.500 kr. til ” 
Fundraising med Ordskælv”. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at 
velgørenhedsmiddagen og auktionen i St. Kannikestræde den 15. november 2012, der er den del af 
projektet, som lokaludvalgets støtte ville skulle anvendes til, ikke er offentligt tilgængeligt. 

 

4. Gjaestebud: 10 års fødselsdagsfest i Rømersgade  

Gjaestebud søger om 10.000 kr. af 2013-puljemidlerne til en gadefest og langbord i Rømersgade 
den 20. januar 2013, der skal markere Glaestebuds 10 års jubilæum. Støtten vil blive anvendt til 
indkøb af mad, drikke og pynt.  
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Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret, dialogskabende og netværksdannende og 
at det henvender sig til Indre Bys borgere og brugere. Endvidere, at det er offentligt tilgængeligt, 
bliver offentliggjort så bredt som økonomien tillader og involverer frivillige kræfter samt at det 
falder ind under fokusområderne ”Event” og ”Særlige grupper / Udsatte grupper”. Sekretariatet ser 
intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet. 

 

Puljegruppens anbefaling 

Puljegruppen anbefaler et ja, på betingelse af at vi også får midler i 2013, og ansøgningen 
omhandler et arrangement i 2013. 

 

Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg giver tilsagn til Gjaestebud om at støtte Gjeastebuds 10 års 
fødselsdagsfest i Rømersgade med 10.000 kr. af 2013-puljemidlerne. Det er med forbehold for, at 
lokaludvalget har midler til rådighed i 2013. 

 

5. Byens længste spisebord / Burmeistermiddag 

Et arkitektfirma søger om 50.000 kr. af 2013-puljemidlerne til afholdelse af en middag i 
Burmeistergade på Christianshavn og til en videre bearbejdelse af et byudviklingsprojekt for gaden. 
Middagen planlægges afholdt i april maj 2013, mens strategi og forslag til byudviklingsprojekt 
planlægges at ligge klar i august 2013. Ansøgeren skriver, at etableringen af broforbindelsen over 
Inderhavnen til Indre By vil skabe øget gennemstrømning af besøgende i gaden og forudsætninger 
for et nyt erhvervs- og bymiljø.  

 

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet har gjort ansøgeren opmærksom på, at det vil være mere oplagt at søge 
Christianshavns Lokaludvalg om midler til aktiviteterne, men det har ansøgeren endnu ikke gjort. 
Og ansøgeren har opretholdt sin ansøgning til Indre By Lokaludvalg. 

Lokaludvalget vurderer, at aktiviteterne ikke er bydelsrelateret og mener, at lokaludvalget ikke bør 
støtte dem.  

 

Puljegruppens anbefaling 

Puljegruppen anbefaler et nej til ansøgningen, da arrangementet ikke afholdes i vort område. De bør 
søge hos Christianshavns lokaludvalg 
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Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag på ansøgningen om 50.000 kr. af 2013-puljemidlerne til 
afholdelse af en middag i Burmeistergade på Christianshavn og til en videre bearbejdelse af et 
byudviklingsprojekt for gaden. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke er bydelsrelateret. 

 

 

6. UNDERSKOVENs 10 års jubilæum 

Underskoven har søgt om 17.500 kr. af 2013-puljemidlerne til fejring af deres 10 års jubilæum. 
Støtten tænkes anvendt til en offentlig reception i Huset den 9. januar 2013 samt til en 
bogudgivelse; en antologi med tekster og illustrationer af Underskovens medlemmer. Ansøgeren 
har oplyst, at man vil trykke 300 bøger. 100 bøger foræres til lokaludvalget, mens resten gives til 
biblioteker, forfatterne og til Underskovens venner. 
 

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at aktiviteterne er bydelsrelateret i og med, at Underskoven har base i Indre 
By og at de finder sted i Huset. Endvidere, at de er dialogskabende, netværksdannende og 
involverer frivillige kræfter samt at receptionen er offentlig tilgængelig og at man med 
arrangementet satser på at styrke det lokale foreningsliv. Umiddelbart vurderer sekretariatet, at 
aktiviteterne falder uden for lokaludvalgets fokusområde, men med det forbehold ser sekretariatet 
intet til hinder for, at lokaludvalget støtter dem. 

 

Puljegruppens anbefaling 

Puljegruppen anbefaler et nej til det ansøgte, da vi mener det falder uden for vores fokusområder. 

 

Formandens indstilling 

At Indre By Lokaludvalg meddeler afslag til Underskoven på ansøgningen om 17.500 kr. af 2013-
puljemidlerne til aktiviteter i forbindelse med Underskovens 10 års jubilæum. 

 

7. MOST Teaterproduktion: ”Tast 2 for personlig betjening” 

MOST Teaterproduktion søger om 8.000 kr. af 2012-puljemidlerne til forestillingen ”Tast 2 for 
personlig betjening” i Teaterhuset Bastarden i Rådhusstræde den 5.-10. december 2012. Med 
forestillingen sættes begrebet ”ensomhed” til debat. 
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Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet vurderer, at forestillingen er bydelsrelateret i og med, at den sættes op i Indre By. 
Endvidere, at den er dialogskabende, netværksdannende og involverer frivillige kræfter. Da 
ansøgeren med forestillingen ønsker at debattere begrebet ”ensomhed” mener sekretariatet, at den 
falder ind under fokusområdet ”Særlige grupper/udsatte grupper”.  I budgettet indgår et gebyr og 
kontingent til Teaterhuset. Disse udgifter angår ikke forestillingen, hvorfor lokaludvalget ikke bør 
støtte den del af ansøgningen. Endvidere er der i budgettet medtaget et depositum. Dette bør 
lokaludvalget heller ikke støtte, da man må formode, at ansøgeren får depositum tilbage. 

Puljeansøgningen er modtaget efter fristen for puljeansøgninger, der behandles i lokaludvalgsmødet 
den 8. november 2012. Den angår et arrangement, som holdes før næste lokaludvalgsmøde den 13. 
december 2012. 

 

Puljegruppens anbefaling 

To medlemmer af puljegruppen har drøftet sagen på mail. De mener, at forestillingen er spændende 
og de er umiddelbart for, at lokaludvalget støtter. 

 

Formandens indstilling 

At Indre By lokaludvalg beslutter, om lokaludvalget vil behandle ansøgningen i mødet. 
Ansøgningen er modtaget for sent i forhold til ansøgningsfristen den 7. oktober 2012.  

Hvis lokaludvalget beslutter at behandle ansøgningen, foreslår formanden, at lokaludvalget giver 
tilsagn til MOST Produktion om at støtte ”Tast 2 for personlig betjening” med 6.000 kr. af 2012-
puljemidlerne, som øremærkes til budgetposten ”promotion”.  

Hvis lokaludvalget beslutter ikke at behandle ansøgningen med henvisning til, at den er modtaget 
for sent i forhold til ansøgningsfristen, vil formanden meddele ansøgeren, at ansøgningen er afvist 
med den begrundelse, at forestillingen foregår før lokaludvalget i mødet den 13. december 2012 kan 
tage stilling til ansøgningen. 

 

ØKONOMI 

Lokaludvalget har disponeret for 104.629,73 kr. af 2012-puljen til puljeansøgninger på 248.792 kr.  

Lokaludvalget har disponeret for 19.000 kr. af lokaludvalgets 2013-pulje.  
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VIDERE PROCES 

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning. Får ansøgeren tilsagn om støtte, 
skal vedkommende aflægge regnskab samt evaluering af projekt/arrangementet, før støtten kan 
udbetales.  
 

BILAG 
Ansøgningerne inkl. budgetter 

 
 
 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at meddele afslag på ansøgningen om 7.000 kr. af 

2012-puljemidlerne til arrangementet Rap Slam Battles. Afslaget begrundes med, at 
lokaludvalget vurderer, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt på grund af entreen 
på 100 kr. 

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at meddele afslag til CPH Treasures på 
ansøgningen om 6.000 kr. af 2012-puljemidlerne til en on line-guide på engelsk til 
genbrugs- og vintage tøjforretninger i hovedstaden.  Afslaget begrundes med, at 
lokaludvalget vurderer, at projektet ikke er bydelsrelateret, ligesom det vurderes, at projektet 
har et kommercielt islæt. 

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at meddele afslag til Hygge Factory på 
ansøgningen om 29.500 kr. af 2012-puljemidlerne til ” Fundraising med Ordskælv”. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at velgørenhedsmiddagen og auktionen i 
St. Kannikestræde den 15. november 2012, der er den del af projektet, som lokaludvalgets 
støtte ville skulle anvendes til, ikke er offentligt tilgængeligt. 

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give tilsagn til Gjaestebud om at støtte 
Gjeastebuds 10 års fødselsdagsfest i Rømersgade med 10.000 kr. af 2013-puljemidlerne. Det 
er med forbehold for, at lokaludvalget har midler til rådighed i 2013. 

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at meddele afslag på ansøgningen om 50.000 kr. 
af 2013-puljemidlerne til afholdelse af en middag i Burmeistergade på Christianshavn og til 
en videre bearbejdelse af et byudviklingsprojekt for gaden. Afslaget begrundes med, at 
arrangementet ikke er bydelsrelateret. 

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at meddele afslag til Underskoven på 
ansøgningen om 17.500 kr. af 2013-puljemidlerne til aktiviteter i forbindelse med 
Underskovens 10 års jubilæum. Afslaget begrundes med, at aktiviteterne falder uden for de 
fokusområder, lokaludvalget ønsker at anvende sine midler til. 
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7. Lokaludvalget besluttede at give tilsagn til MOST Produktion om 6.000 kr. af 2012-
puljemidlerne til forestillingen ”Tast 2 for personlig betjening” i mødet. Støtten øremærkes 
”promotion” jf. budgettet for forestillingen. 
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21. Ændringer i Puljebudgettet, november 2012 (2012-160078) 
Indre By Lokaludvalg skal godkende et ændret puljebudget. 

 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, at Indre By Lokaludvalg godkender følgende ændringer i 
puljebudgettet: 

1. Puljen til puljeansøgninger sættes ned fra 248.792 kr. til 121.292 kr. 

2. Puljen til borgerdialogaktiviteter forhøjes fra 90.000 kr. til 100.000 kr. 

3. Puljen til elevrådsprojektet sættes ned fra 50.000 kr. til 35.000 kr. 

4. Puljen til Interaktiv skærm forhøjes fra 80.000 kr. til 133.000 kr. 

5. Puljen ”Vindforholdene ved Scala” sættes ned fra 15.000 kr. til 0 kr. 

6. Puljen ”Realisering af bydelsplanprojekter” sættes ned fra 20.000 kr. til 0 kr. 

7. Der afsættes en pulje på 15.000 kr. til borgerdialog om projektet for krydset 
Åboulevarden / Rosenørns Allé 

8. Der afsættes en pulje på 35.000 kr. til borgerdialog om metrobyggepladserne. 

9. Der afsættes en pulje på 19.500 kr. til borgerdialog om luftforureningen i Indre 
By 

10. Der afsættes en pulje på 45.000 kr. til opfølgning på Kultur- og Fritidsudvalgets 
beslutning om Restaurationsplanen 

 

 

PROBLEMSTILLING 

Ad 1. En del af de puljeansøgninger, som lokaludvalget modtager dette efterår, omhandler 
aktiviteter i 2013. Det vurderes derfor, at den afsatte pulje til puljeansøgninger ikke når at 
blive brugt. 

Ad 2. Puljen skal være lidt større end nu, så der er midler til borgerdialogaktiviteter i den resterende 
del af året. 

Ad 3. Det vurderes, at lokaludvalget ikke får brugt alle midler, der er afsat til elevrådsprojektet. 

Ad4. Lokaludvalget har modtaget et overslag på, hvad projektet vedr. interaktiv skærm koster. Se 
en indstilling om dette på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 8. november 2012. 

Ad 5. Sagen om vindforholdene ved Scala vurderes ikke at blive aktuel i 2012. 

Ad 6. Det vurderes, at lokaludvalget ikke i år når at realisere projekter fra bydelsplanen. 
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Ad 7. Lokaludvalget har fået projektet for krydset Åboulevarden / Rosenørns Allé i høring, jf. en 
anden indstilling på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 8. november 2012 

Ad 8. Lokaludvalget besluttede i mødet den 11. oktober 2012 at holde dialogmøder med borgerne 
om metrobyggepladserne. Se en indstilling om dette på dagsordenen for lokaludvalgets møde 
den 8. november 2012. 

Ad 9. Red Søerne ønsker at samarbejde med lokaludvalget om et borgermøde om luftforureningen i 
Indre By samt om udgivelse af en folder. Se en indstilling om dette på dagsordenen for 
lokaludvalgets møde den 8. november 2012. 

Ad 10. Kultur- og Fritidsudvalget har truffet en beslutning om Restaurationsplanen, som 
lokaludvalget kan have borgerdialog om. Se en indstilling om dette på dagsordenen for 
lokaludvalgets møde den 8. november 2012. 

 

 

LØSNING 

Se indstillingerne under ”Indstilling og beslutning”, samt økonomiafsnittet nedenfor. 

 

  



 
 INDRE BY LOKALUDVALG 
 
 
REFERAT 

 
for mødet den 8. november 2012 kl. 18.30-22.00 i Det Grønlandske Hus, Løvstræde 6 
 

 60 

ØKONOMI 

Status pr. 2. november 2012 

  Udmeldt budget:  1.487.000     

  Budget Disponeret Forbrugt 

1 Puljeansøgninger 248.792 104.630 90.130 

2 Det lokale miljøarbejde 680.000 680.000 591.111 

3 Bydelsplanproces 80.000 80.000 69.040 

4 Borgerdialogaktiviteter 90.000 90.000 88.736 

5 Drift af debatvognen 2.000 2.000 1.340 

6 K-Prisen+arrangement 0 0 0 

7 Elevrådsprojekt 50.000 7.660 7.660 

8 LU-information på Byens Hegn 50.000 50.000 0 

9 Andre egne projekter 16.000 16.000 9.138 

10 Miljøfestival april 2012 20.000 20.000 20.000 

11 Mobile interaktive skærme 80.000 80.000 0 

12 
Borgerdialog om 
restaurationsplanen 13.399 13.399 13.399 

13 Opfølgning på Distortion 9.290 9.290 9.290 

14 Scala, borgerdialog 11.369 11.369 11.369 

15 Trængselsringens konsekvenser 12.819 12.819 12.819 

16 Vindforholdene ved Scala 15.000 0 0 

17 
Rådhuspladsen 
Metrostationsplads 10.331 10.331 10.331 

18 Strøget 50 år 0 0 0 

19 Operation Hovedpude 5.000 5.000 0 

20 
Bordtennisbord i 
Ørstedsparken 20.000 20.000 0 

21 Blomsterløgsarrangement 25.000 25.000 15.134 

22 
Realisering af 
bydelsplanprojekter 20.000 0 0 

23 Bunkers-arrangement 18.000 18.000 22.579 

24 
Debatmøde på Gefion 
Gymnasium om nattelivet 10.000 10.000 0 

   SUM 1.487.000 1.265.498 972.076 

 

Om nr. 2 i tabellen: Det lokale miljøarbejde: Sekretariatet afventer Økonomiforvaltningens 
bekræftelse på lovligheden af lokaludvalgets godkendelse af Miljøpunkt Indre By-Christianshavns 
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overførsel af midler fra 2011 til 2012, jf. lokaludvalgets beslutning i det ekstraordinære møde den 
24. september 2012. 

Om nr. 3 i tabellen. Bydelsplanproces: Sekretariatet havde regnet med udgifter til en fotograf, som 
skulle tage fotos til bydelsplanen. Aftalen med fotografen blev imidlertid ikke til noget. På grund af 
fristen for indlevering af fotos til bydelsplanen, valgte sekretariatet i stedet at bruge fotos fra eget 
arkiv. Men der vil være udgifter til tryk af bydelsplanen. 

Om nr. 23 i tabellen.  Bunkers-arrangement: Sekretariatet mangler at afregne med Nørrebro 
Lokaludvalg, der skal betale 3.000 kr. til arrangementet. 

 

 

Forslag til ændringer i budgettet 

Ændringer i budgettet er markeret med forstørrede tal. 

 

  Udmeldt budget:  1.487.000      

    BUDGETFORSLAG 
Gældende 

budget Disponeret Forbrugt 

1 Puljeansøgninger 121.292 248.792 104.630 90.130 

2 Det lokale miljøarbejde 680.000 680.000 680.000 591.111 

3 Bydelsplanproces 80.000 80.000 80.000 69.040 

4 Borgerdialogaktiviteter 100.000 90.000 90.000 88.736 

5 Drift af debatvognen 2.000 2.000 2.000 1.340 

6 K-Prisen+arrangement 0 00 0 0 

7 Elevrådsprojekt 35.000 50.000 7.660 7.660 

8 LU-information på Byens Hegn 50.000 50.000 50.000 0 

9 Andre egne projekter 16.000 16.000 16.000 9.138 

10 Miljøfestival april 2012 20.000 20.000 20.000 20.000 

11 Mobile interaktive skærme 133.000 80.000 80.000 0 

12 
Borgerdialog om 
restaurationsplanen 13.399 13.399 13.399 13.399 

13 Opfølgning på Distortion 9.290 9.290 9.290 9.290 

14 Scala, borgerdialog 11.369 11.369 11.369 11.369 

15 Trængselsringens konsekvenser 12.819 12.819 12.819 12.819 

16 Vindforholdene ved Scala 0 15.000 0 0 

17 Rådhuspladsen Metrostationsplads 10.331 10.331 10.331 10.331 

18 Strøget 50 år 0 00 0 0 
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19 Operation Hovedpude 5.000 5.000 5.000 0 

20 Bordtennisbord i Ørstedsparken 20.000 20.000 20.000 0 

21 Blomsterløgsarrangement 25.000 25.000 25.000 15.134 

22 Realisering af bydelsplanprojekter 0 20.000 0 0 

23 Bunkers-arrangement 18.000 18.000 18.000 22.579 

24 
Debatmøde på Gefion Gymnasium 
om nattelivet 10.000 10.000 10.000 0 

25 
Borgerdialog om krydset 
Åboulevarden / Rosenørns Allé 15.000 Ny   

26 
Borgerdialog om 
metrobyggepladser 35.000 Ny     

27 Borgermøde om luftforurening 19.500 Ny     

28 
Borgerdialog om rammerne for 
restaurationsplanen 45.000 Ny     

   SUM 1.487.000 1.487.000 1.265.498 972.076 

 

Til nr. 11 i tabellen bemærkes, at hvis lokaludvalget beslutter interaktiv-skærm-projektet inkl. en 
transportkasse til skærmen, vil der skulle afsættes i alt 143.000 kr. til projektet – ikke kun 133.000 
kr., som der står i tabellen. Det betyder, at der vil skulle findes 10.000 kr. andetsteds på budgettet til 
projektet.  

 

VIDERE PROCES 

Lokaludvalget arbejder videre efter det reviderede puljebudget. 

 

BILAG 

Bilag 1: Status på støttede puljeansøgninger  

 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Lokaludvalget godkendte følgende budget: 

 
  Udmeldt budget: 1.487.000 kr.  

 Budgetpost Kr. 

1 Puljeansøgninger 329.292 

2 Det lokale miljøarbejde 680.000 

3 Bydelsplanproces 80.000 

4 Borgerdialogaktiviteter 100.000 
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5 Drift af debatvognen 2.000 

6 K-Prisen+arrangement 0 

7 Elevrådsprojekt 35.000 

8 LU-information på Byens Hegn 50.000 

9 Andre egne projekter 16.000 

10 Miljøfestival april 2012 20.000 

11 Mobile interaktive skærme 0 

12 Borgerdialog om restaurationsplanen 13.399 

13 Opfølgning på Distortion 9.290 

14 Scala, borgerdialog 11.369 

15 Trængselsringens konsekvenser 12.819 

16 Vindforholdene ved Scala 0 

17 Rådhuspladsen Metrostationsplads 10.331 

18 Strøget 50 år 0 

19 Operation Hovedpude 5.000 

20 Bordtennisbord i Ørstedsparken 20.000 

21 Blomsterløgsarrangement 25.000 

22 Realisering af bydelsplanprojekter 0 

23 Bunkers-arrangement 18.000 

24 Debatmøde på Gefion Gymnasium om nattelivet 10.000 

25 Borgerdialog om krydset Åboulevarden / Rosenørns Allé 20.000 

26 Borgermøde om luftforurening 19.500 

   SUM 1.487.000 

 
 
Gunna Starck oplyste, at hun til lokaludvalgets møde den 13. december 2012 vil stille forslag om et 
”eget projekt” vedrørende udarbejdelse og tryk af pjece til turister om, hvordan man bør cykle i 
Indre By. 
 
Sekretariat oplyste, at lokaludvalget i mødet den 13. december 2012 skal behandle en række 
ansøgninger om støtte til projekter og aktiviteter, der planlægges gennemført i 2012. 
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22. Orientering fra arbejdsgrupperne (2012-162996) 
Lokaludvalget drøfter aktuelle sager på baggrund af orienteringen fra arbejdsgrupperne. 
 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

 
Formanden indstiller,  
 

1. at Indre By Lokaludvalg tager arbejdsgruppernes orientering om deres virke siden 
sidste møde i lokaludvalget til efterretning. 

 
 

PROBLEMSTILLING 

Der har været møde i et par af arbejdsgrupperne siden sidste lokaludvalgsmøde.  
 

LØSNING 

Arbejdsgrupperne orienterer om deres virke siden sidste møde i lokaludvalget: 
 
 
Byudvikling: 
- Aktuelt 
 
Metrogruppen: 
- Aktuelt 
 
Børn og Unge/Kultur/Idræt: 
- Aktuelt 
 
Ældre/Integration/Beskæftigelse/Social/Sundhed: 
- Aktuelt 
 
Puljegruppen: 
- Aktuelt 

 
Nattelivsgruppen: 

- Aktuelt 

 
Nørre Kvarter-gruppen: 

- Aktuelt 



 
 INDRE BY LOKALUDVALG 
 
 
REFERAT 

 
for mødet den 8. november 2012 kl. 18.30-22.00 i Det Grønlandske Hus, Løvstræde 6 
 

 65 

 
Det lokale miljøarbejde: 
- Aktuelt 
 
Sikker By-netværket forankret i Økonomiforvaltningen 
- Aktuelt 
 
 
INDRE BY LOKALUDVALGS BESLUTNING I MØDET DEN 8. NOVEMBER 2012 
Byudvikling: 
Kjeld A. Larsen oplyste, at arbejdsgruppen har set på, hvordan Teknik- og Miljøudvalget benytter 
lokaludvalgets høringssvar. Det har givet anledning til en drøftelse af, om høringssvar nytter. 
 
Kjeld A. Larsen oplyste videre, at arbejdsgruppen har drøftet idekortet. Arbejdsgruppen ønsker, at 
sekretariatet sorterer blandt ideerne, således at ideer med substans kan forelægges lokaludvalget. 
 
Sekretariatet oplyste, at der nu er sat autosvar på idekortet. 
 
Palle Vestberg oplyste, at borgerne vil få mulighed for at kommentere på høringssagen om 
Naturhistorisk Museum på lokaludvalgets hjemmeside. Der annonceres om det i Cityavisen. 
 
Børn og Unge/Kultur/Idræt: 
Steffen Kjær Johansen oplyste, at arbejdsgruppen har fået en orientering om ungehuset i 
Norgesgade. Arbejdsgruppen mener, at Butikken i ungehuset vil kunne anvendes som model for 
lokaludvalgets tanker om et børnekulturhus. Arbejdsgruppen vil besøge Butikken, eventuelt 
sammen med skolebørn, der deltog i lokaludvalgets møde i september 2012 med elevrådene. 
 
Steffen Kjær Johansen oplyste videre, at arbejdsgruppen har fået en orientering om Husets 
evalueringsprojekt. 
 
Puljegruppen: 
Gunna Starck oplyste, at Puljegruppen har drøftet lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af 
puljemidler. 

 
Det lokale miljøarbejde: 

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget i sit møde den 13. december 2012 skal beslutte årsplanen 
for det lokale miljøarbejde 2013. 
 
Sikker By-netværket forankret i Økonomiforvaltningen 
Ole Benny Nielsen oplyste, at netværkets næste møde er den 17. Januar 2013. 
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23. Meddelelser (2012-162997) 
 
Gunna Starck og Kjeld A. Larsen orienterede om et møde i Green Cities. Det har ikke politisk 
bevågenhed, men der holdes gode foredrag for kommunernes medarbejdere. Der skal vælges ny 
formand for Green Cities. 
 
 
 
 
 
 
 
24. Eventuelt (2012-162998) 
 
Gunna Starck orienterede om ældrerådsvalget.  
 
Gunna Starck gav udtryk for, at lokaludvalget burde være blevet bedre orienteret om 
personaleforhold i sekretariatet samt om sekretariatets flytning til Rådhusstræde 13. 
 
 
 
 
 
OM MØDET 
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.21. 
 
Fraværende med afbud 
Svend Jørgen Thomsen. I stedet deltog Susan Leth Svensson. 
Lis Langsø. I stedet deltog Inge Nielsen. 
Jan B. Sørensen. I stedet deltog Lise Breuning. 
Peter Raben og hans suppleant. 
Klaus Holsting og hans suppleanter. 
Søren Kirkegaard og hans suppleanter. 
Jan Baltzersen. 
 
Fraværende uden afbud 
Anne Støtt Hansen 
Hans-Henrik T. Ohlsen 
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Steffen Kjær Johansen ankom til mødet kl. 18.38 under behandlingen af dagsordenens punkt 3 og 
forlod mødet kl. 22.20 under behandlingen af dagsordenens punkt 24. 
Eskild Dahl Pedersen forlod mødet kl. 20.00 forud for behandlingen af dagsordenens punkt 9. 
Susan Leth Svensson forlod mødet kl. 21.55-22.00 under behandlingen af dagsordenens punkt 22. 
Ulla Ekberg forlod mødet kl. 22.01 under behandlingen af dagsordenens punkt 22. 
Palle Vestberg forlod mødet kl. 22.15 under behandlingen af dagsordenens punkt 22. 
 


